
Komárom Város Polgármesteri Hivatala
2900 Komárom, Szabadság tér 1. Tel.541 -300.

Szám:         /2010.

JEGYZŐKÖNYV

Készült Komárom Város Képviselő -testülete 2010. március 18-án megtartott ülésén.

Jelen vannak: a csatolt jelenléti ív szerint
Dr. Szöllősy Ferenc címzetes főjegyző
Dr. Szeidl Bernadett aljegyző
a Polgármesteri Hivatal előterjesztések szerint
illetékes munkatársai

Zatykó János polgármester köszönti a Képviselő -testület ülésén megjelenteket.
Megállapítja, hogy a Képviselő -testület ülése határozatképes, jelen van  14 fő
képviselő.
Napirend előtti felszólalásra jelentkezett Dr. Mészáros Gyula képviselő úr a Báthory
úti járdákkal kapcsolatban.
Interpellációt nyújtott be Dr. Mészáros Gyula az Alapy Gáspár szobor előkészítésével
kapcsolatos hivatali munkálatokról.
Javaslatot tesz a napirendi pontokra a meghívóban jelzettek szer int az alábbi
kiegészítéssel.
Napirendről levenni javasolja:
- Rendelet-tervezet az állatok tartásáról.
- A megváltozott munkaképességűek alkalmazása.
Napirendre felvenni javasolja:
- Civil konzorcium kérelme.
A Komturist-Komárom Kft. ügyvezetője kért e rendkívüli taggyűlés tartását rövid távú
fejlesztési terve megtárgyalására.
Javasolja, hogy „Komárom Város 2010. évi Költségvetése meghatározása  (rendelet-
tervezet) és a közterületek tisztántartásáról szóló 2004. évi 5. számú önkormányzati
rendelet felülvizsgálata, módosítása ” című előterjesztések után a rendőrkapitányság
beszámolóját tárgyalja meg a Képviselő -testület.

NAPIREND:

1.  Komárom Város 2010. évi Költségve tése meghatározása. (rendelet -tervezet)
 Előadók: Zatykó János polgármester
                Dr. Szöllősy Ferenc címzetes főjegyző

2.  A közterületek tisztántartásáról szóló 2004. évi 5. számú önkormányzati
rendelet felülvizsgálata, módosítása.
Előadó: Zatykó János polgármester
             Dr. Szöllősy Ferenc címzetes főjegyző

3.  A Komáromi Rendőrkapitányság beszámolója  Komárom város közrend- és
közbiztonságáról 2009. évben.
Előadó: Dr. Forrai Zsolt alezredes, kapitányság -vezető

4.  Helyi szociális rendelet felülvizsgálata, a támogatási formák és
jövedelemhatárok áttekintése a városi költségvetés lehetőségei függvényében.
Előadók: Zatykó János polgármester
               Dr. Szöllősy Ferenc címzetes főjegyző
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5.  Komárom Város Hivatásos Önkormányzati Tűzoltósága beszámolója
Komárom város 2009. évi tűzvédelmi helyzetéről.
Előadó: Simon István tü. alezredes

6.  Beszámoló a lejárt határidejű határozatok végrehajtásáról, a két ülés közötti
fontosabb eseményekről, tárgyalás okról, intézkedésekről, az    önkormányzati
beruházások állásáról, az önkormányzat likviditási helyzetéről, az
önkormányzati bizottságok munkájáról, döntéseiről.

Előadó: Zatykó János polgármester

7. Interpellációk.

8. E g y e b e k.

a/ Komthermál Kft. javadalmazási szabályzata.
Előadók: Zatykó János polgármester
               Dr. Szöllősy Ferenc címzetes főjegyző

b/ MOL ltp-i orvosi rendelő távfűtésének felújítása.
Előadók: Zatykó János polgármester
               Dr. Szöllősy Ferenc címzetes főjegyző

c/ Településőrök alkalmazásának lehetőségei
Előadók: Zatykó János polgármester
               Dr. Szöllősy Ferenc címzetes főjegyző

d/ Komáromi Idegenforgalmi Egyesület megalakulásával kapcsolatos kérdések.
Előadó: Zatykó János polgármester

e/ Town Twining – Pályázati lehetőség testvérvárosi találkozó szervezésére.
Előadó: Zatykó János polgármester

f/ Bölcsődei férőhelyek számának növelése.
Előadók: Zatykó János polgármes ter

g/ Koppánymonostori kőoroszlán köztéri elhelyezése.
Előadók: Zatykó János polgármester
               Dr. Szöllősy Ferenc címzetes főjegyző

h/ KOMTHERMÁL Kft. rövid távú fejlesztési terve.
Előadók: Zatykó János polgármester

 Dr. Szöllősy Ferenc címzetes főjegyző

i/ Tájékoztató a Csillag Óvodával kapcsolatos panaszügyben.
Előadók: Zatykó János polgármester Zárt ülés!

j/ KOMÁROM-KOMTURIST Kft. pénzügyi helyzete.
Előadók: Zatykó János polgármester Zárt ülés!

k/ HÉRA Alapítvány pályázati kiírása szociálisan
rászoruló fogyasztók támogatására, további önrész biztosítása.
Előadók: Zatykó János polgármester
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l/ Visszatérítendő támogatás igénylése.
Előadók: Zatykó János polgármester

m/ 2010/6. számú „Vasúttisztasági- és idegenforgalmi közmunkaprogram”. –
pályázat.
Előadók: Zatykó János polgármester

9. Kérdések, bejelentések.

- A Képviselő-testület a javasolt napirendet 14 igen szavazattal elfogadja.

Dr. Mészáros Gyula: A Báthory utcában évek óta gondot ok oz, hogy nincs kiépítve a
járda, a forgalom viszont nagy. 36 aláírással ellátott megkeresésben – köztük
gazdasági társaságok is - kérték annak a levélnek az ismertetését, melyben
szerepel, hogy 2009. évben jelentős forgalomátszervezés történt Komárom város
belterületén, melynek során magas beruházási költséggel adtak át egy utat, mely a
régi laktanya területén vezet át. Az előzetes számítások szerint a Báthory I. úton
háromszorosára növekedett a forgalom. A személygépkocsi forgalommal arányosan
nőtt a tehergépkocsik, kamionok forgalma is. Ez az út nem bírja el a gyalogos és
személygépkocsi forgalmat. Kiépített gyalogút hiányában a gyalogosok kénytelenek
a személy és tehergépkocsik között közlekedni. Jelentős az iskolába járó gyermekek
és a babakocsis kismamák száma is. Ezen indokok alapján kérik a gyalogjárda
megépítését.

Zatykó János: Jelenleg is folyik a járdaépítési program a városban. Ebben a
programban jelenleg a Báthory utca nem szerepel. A hivatal munkatársai a
lehetőségeket megvizsgálják és adott es etben Képviselő-testület elé kerül a javaslat.
A Báthory utcában a járda megépítésének terve sincs készen. Először a tervet kell
elkészíteni, majd a költségvetés függvényében a Képviselő -testület állást foglalhat.

1. Napirendi pont: Komárom Város 2010. évi Költségvetése meghatározása.
(rendelet-tervezet)

Előadók: Zatykó János polgármester
    Dr. Szöllősy Ferenc címzetes főjegyző

/Előterjesztés a jegyzőkönyvhöz mellékelve van./

Zatykó János: Hosszú egyeztetések után Komárom Város 2010. évi költségvetése
elfogadásáról kell döntenie a Képviselő -testületnek.
A képviselői csoportok az előterjesztett költségvetést elfogadásra ajánlják. Az
összbizottsági ülés támogatta a rendelet -tervezet és a költségvetés elfogadását.
A könyvvizsgáló a rendelet-tervezetet és a költségvetést elfogadásra ajánlja.
A költségvetés bevételi és kiadási főösszege: 9,6 milliárd forint. A költségvetés hiányt
nem tartalmaz.
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A város jelenleg sem rövid, sem hosszú távú hiteltartozással nem rendelkezik. A
költségvetésben 5,8 milliárd forintot működésre, 3,8 milliárd forintot pedig
fejlesztésekre különítettek el.
Felújításra 240 M Ft, beruházásra 2,6 M Ft áll rendelkezésre.
Köszönetet mond a képviselői csoportoknak az egyeztetésekért és a hivatal
munkatársainak a költségvetési változatok kidolgozásáért.
Kéri, szavazzon a Képviselő-testület a költségvetésről.

- A Képviselő-testület Komárom Város 2010. évi költségvetését 12 igen szavazattal
elfogadja.

Komárom Város Képviselő-testülete
2010. évi 6. (III. 19.) számú önkormányzati
rendelete

- Komárom Város 2010. évi Költségvetéséről .

(A rendelet a jegyzőkönyvhöz mellékelve van.)

2. Napirendi pont: A közterületek tisztántartásáról szóló 2004. évi 5. számú
önkormányzati rendelet felülvizsgálat a, módosítása.

Előadó: Zatykó János polgármester
  Dr. Szöllősy Ferenc címzetes főjegyző

/Előterjesztés a jegyzőkönyvhöz mellékelve van./

Zatykó János: A rendelet-tervezetet az Ügyrendi Bizottság tárgyalásra alkalmasnak
tartotta. A Műszaki, Kommunális, Környezetvédelmi és Településfejlesztési Bizottság
a rendelet-tervezetet elfogadásra ajánlja.
A rendelet-tervezet átdolgozása után a játszóterek 20 méteres körzetében megtiltják
a dohányzást, a csikk eldobása szabálysértésnek minősül, a z állattartó az állatok
által okozott szennyezést haladéktalanul köteles eltakarítani a közterületről valamint
az ingatlanok előtti 10 méteres körzetben a lakók kötelesek a zöldfelületeket rendben
tartani, a téli síkosság-mentesítést elvégezni.
Kérdés, észrevétel nincs, kéri, szavazzanak a rendelet -tervezet elfogadásáról.

- A Képviselő-testület a rendelet-tervezetet 12 igen szavazattal elfogadja.

Komárom Város Képviselő-testülete
2010. évi 7. (III. 19.) számú önkormányzati
rendelete

- a közterületek tisztántartásáról szóló
2004. évi 5. számú (II. 19.) önkormányzati
rendelet módosításáról .

(A rendelet a jegyzőkönyvhöz mellékelve van.)
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3. Napirendi pont: A Komáromi Rendőrkapitányság beszámolója  Komárom
város közrend- és  közbiztonságáról 2009. évben.

Előadó: Dr. Forrai Zsolt alezredes, kapitányság -vezető

/Előterjesztés a jegyzőkönyvhöz mellékelve van./

Zatykó János: Az előterjesztést az Ügyrendi Bizottság tárgyalásra alkalmasnak
tartotta.

Dr. Forrai Zsolt: Az Ügyrendi Bizottság ülésén tájékoztatást adott a
Rendőrkapitányság munkájáról. Azért tartotta ezt szükségesnek, mert változások
történtek a 2009. évhez képest a rendőrség egésze és a kapitányság tekintetétben
is. Olyan kérdésekre szeretné felhívni a figyelmet, mely a jelenl évőket képviselői és
állampolgári minőségben is érdekelheti. A kapitányság életében az ismertté vált
bűncselekmények száma az előző évi bűncselekményekhez képest közel azonos
számú. A statisztikai adatszolgáltatás módszerében változás történt. A Megyei
Főügyészség által lefolytatott vizsgálat alapján egyes halmazati kérdésekben olyan
statisztikai adatszolgáltatást kell teljesíteni a jövőben, mely különböző jogalkalmazói
anomáliák kapcsán ütötte fel a fejét. Az elkövető, aki vagyon elleni bűncselekményt
hajt végre, az egy elkövetési magatartásával halmazatban több bűncselekményt is
megvalósít. Gyakorlatban: ha valakinek a Tesco parkolójában ellopják a táskáját,
akkor az elkövető a pénz, értékek miatt lopja azt el, de ha abban okiratok, bankkártya
van, akkor ezzel az egy mozzanattal annyi bűncselekményt valósít meg – ha az
elkövető ismeretlen marad -, amennyi okirat abban a táskában található. Volt olyan
elkövetési magatartásuk, amikor egy ilyen táska ellopásával az elkövető 15 rendbeli
bűncselekményt valósít meg. A statisztikában eddig ez egy bűncselekménynek
számított, de mostantól annyi rendbeli bűncselekménynek számít, amennyi okiratot,
bankkártyát eltulajdonítottak.
A bűncselekmények közel kétharmada valósult meg a városban, azonban ez a
számítási mód az arányokat is eltorzítja, hiszen Komárom statisztikájához kerül
elszámolásra mindaz a bűncselekmény, mely ilyen témakörben jelentkezik, adott
esetben még a trükkös lopások is. A lakosság szubjektív biztonságérzetét ezen
típusú bűncselekmények igazából nem ro ntják. A vagyon elleni bűncselekmények 37
%-ban jelentkeznek. Az erőszakos és garázda jellegű bűncselekmények 2008. évhez
viszonyítva jelentősen csökkentek. A lakosság biztonságérzete tekintetében az
erőszakos és a garázda jellegű bűncselekmények és a betö réses lopások is
befolyásolják. A beszámolóban is szerepel, hogy az erőszakos és a garázda jellegű
bűncselekményeknél szép felderítési eredményeket értek el. A testi sértések
vonatkozásában – mindamellett, hogy ezeknek a száma csökkent – ezek
háromnegyedét sikerül felderíteni. A vagyon elleni bűncselekményekkel okozott kár
jelentős része a város lélekszámából adódóan a városban jelentkezik. A megye hét
rendőrkapitányságát figyelembe véve ez a harmadik legnagyobb kárérték. A
kármegtérülési mutató 15,7 %-os arány mutat, ami azt jelenti, hogy a megye hét
kapitánysága közül itt térült meg legnagyobb mértékben a kárérték a felderítés
kapcsán. A kármegtérülési mutató országos szinten is szép eredménynek számít.
A nyomozás eredményességi mutatót negatívan befolyás olja a statisztikai
adatszolgáltatás változása. Az okirati bűnözésekkel együtt 22,5 % -os nyomozás
eredményességi mutató meglehetősen alacsony, ezt komoly kritikaként fogalmazták
meg az állomány felé.
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Az összes bejelentett baleset száma a város területén 13 2, az előző évi adathoz
képest egyharmaddal kevesebb baleset történt. A mai közlekedési struktúrát tekintve
ez szép eredmény. A közlekedési struktúra átalakult, jóval több gépjármű közlekedik
a városban. Komoly ellenőrzéseket hajtanak végre az objektív fel elősség
tekintetében és a közigazgatási eljárások tekintetében. A jogalkotó által megkövetelt
eljárási módok nem tűrnek méltánylást.
A város területén hatékonyan alkalmazták a sebességmérő eszközt és a
zérotoleranciát. Felhívja a lakosság figyelmét arra, hogy a sebességméréseket
fokozzák. Folyamatosan működik a sebességmérő készüléket. Volt olyan nap,
amikor a belvárosban 41 gyorshajtást rögzítettek. Előfordult az is, hogy az Aradi
vértanúk terénél 114 km/h sebességgel közlekedtek, de gyakori a 90 km/h fel etti
sebesség is. A felelősség alól már kibújni nem lehet, csak megelőzni lehet a
szankciót. A baleset megelőzés kulcsa a sebességhatár betartása.
A halálos balesetek száma a Komáromhoz tartozó területen 2 volt, közel azonos az
előző évihez. A súlyos balesetek száma 12, a könnyű sérülések száma csökkent, az
anyagi káros balesetek száma is jelentősen csökkent. Betudható ez a fokozott
ellenőrzésnek és annak, hogy a belváros forgalma fellélegzett azáltal, hogy az
Erzsébet hídon átvonuló teherforgalomnál a 20 tonnás korlátozás helyett 3,5 tonnás
korlátozás alá vonták. Az ellenőrzéseket hatékonyabban tuják foganatosítani, a
városból a kamionok eltűntek, a kisebb járművek forgalma biztonságosabbá
válhatott.
Követelményként fogalmazták meg az állomány felé, hogy ne az legyen a cél, hogy
minél több alkoholszondás ellenőrzést hajtsanak végre, hanem az, hogy minél
hatékonyabban. Ezt főkapitány úr is meghatározta a megyei állomány felé. A
szondákat hatékonyabban alkalmazzák. A célcsoportokat, italmérők környékét szűri k,
ahol az ittas vezetők előfordulhatnak. Az előző évhez képest a szonda alkalmazása
kevesebb lett, egyharmadával csökkent, azonban a pozitív szonda száma több mint
a duplája lett. Az állomány több mint ötször hatékonyabban használja az alkoholos
befolyásoltságot ellenőrző készülékeket. 2009-ben a város területén és az egész
illetékességi területen sem okoztak ittasan halálos balesetet. Az ezt megelőző
években több olyan eset volt, amikor az ittasság balesethez vezetett. Ebben sem
tűrnek toleranciát: aki gépjárművet vezet, az ne legyen ittas. A jármű kategóriájába
tartozik a kerékpár is. Kerékpározni sem lehet ittasan. Ha balesetet okoznak és az
súlyos sérüléssel jár, akkor az már bűncselekménynek számít. 2008 -ban öt
kerékpáros halt meg balesetben, hárman it tasak voltak.
Balesetet kiváltó okok között vezető a figyelmetlenség, az elsőbbségi jog meg nem
adása és a gyorshajtás. A gyorshajtást és az elsőbbségi jog meg nem adását tudják
ellenőrizni. A figyelmetlenségre úgy próbálnak hatni, hogy a Kistérségi
Balesetmegelőző Bizottság keretében rendszeresen tartanak oktatásokat
tanintézményekben, cégeknél. Balesetek okozói a város területén a
személygépkocsik és a tehergépkocsik. A vad elütés száma is jelentős, 42 volt
Komárom illetékességi területén. 2008 -ban halálos baleset is volt vad elütés miatt. A
balesetek jelentős része a vadveszélyre felhívó tábla hatálya alatt történik.
A legtöbb baleset délelőtt és délután történik, összefüggésben a munkaidő
kezdetével és végével.
A közlekedéssel kapcsolatos bejelentések  száma 1281 db volt, közbiztonság elleni
szabálysértések száma 78. A városban rendszeresen fordul elő olyan, hogy garázda
személyek gépjárművel közlekednek és igazoltatás során olyan eszközöket foglalnak
le, melyek a közbiztonságra veszélyesek, pl. pillang ókés, vipera, baseballütő. A
garázda jellegű bűncselekmények száma jelentősen csökkent a város területén az
elmúlt időben. Ezekkel az intézkedésekkel is sikerült ezeket az eseteket megelőzni.
376 komáromi lakossal szemben, összesen 1542 személlyel szemben  jártak el.
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Jelentősen megnőtt a gázriasztó fegyverek igénylése az állampolgárok részéről. Ezt
a fegyvert különösebb jogosultság nélkül lehet tartani, viseléséhez azonban vizsgát
kell tenni.
Követtek el néhány olyan bűncselekményt ebben az évben is, ahol  felmerült, hogy
ilyen típusú fegyverekkel hajtották végre a rablást.
A vadászfegyverek száma viszonylag magas, 269 -en tartanak legálisan
vadászfegyvert.
Személy és vagyonvédelmi igazolvánnyal 282 fő rendelkezik a városban, 25 egyéni
vállalkozó, 15 társas vállalkozás van.
2010. évben az országgyűlési választással járó feladatok nagy terhet rónak az
állományra. Az európai uniós elnökséggel kapcsolatban is számos feladat
jelentkezik.
A betöréses lopások száma 2009 -ben nőtt az illetékesség területén és a vá rosban is.
Az elkövető csoportot sikerült elfogni, ebben a nyomozás eredményességben kell
komoly eredményeket elérni.

Zatykó János: Március 16-án részt vett a városi rendőrkapitányság 2009. évet
értékelő megbeszélésén. Akkor is és a beszámoló alapján is úgy ítélte meg, hogy az
tényszerű, megfelelően kritikus, kellően önkritikus volt. A kapitányság vezetője úgy
fogalmazott, hogy a 2009. évre jellemző létszámhiányosságok megoldódtak 2010. év
elejére. Ennek a csapatnak most már jól kell működnie. A városi re ndőrkapitányság
konstruktívan együttműködött a Képviselő -testülettel, az önkormányzattal, a
polgárőrséggel, a közterület -felügyelettel, a Kistérségi Társulással. Sokat tettek
annak érdekében, hogy a város lakossága is érezze, hogy jól működik a
kapitányság, megfelelő a közrend és a közbiztonság. A megbeszélésen is úgy
fogalmazott, hogy a város polgárai nem egészen így élték meg a 2009 -es évet. Úgy
fogalmazott: zavarta a város lakosságát, hogy hihetetlen sok családi házban történt
betörés. Ugyanez volt a jel lemző a hétvégi házakra. Kéri, hogy a jövőben is szorosan
dolgozzanak együtt, tegyék lényegesen hatékonyabbá a munkát.

Dr. Molnár Attila: A közbiztonság első és legfontosabb szereplője a rendőrség.
Fontos szereplők a civil szervezetek, közösségek, a polg árőrség, akik ellátják még
ezt a feladatot. Városi és megyei szinten is jó az együttműködés ezekkel a
szervezetekkel? Komáromban működik egy lovasőrség, mely hatékonyan segítheti a
munkát. Örül annak, hogy a szőnyi példán felbuzdulva, Koppánymonostoron is
megalakult a polgárőrség. Ha a következő évi beszámolót hallhatják, akkor szót
ejthetnek arról, hogy milyen támogatásokat nyújthatnak azoknak a civil
szervezeteknek, akik segíthetik, hogy a város közbiztonsága hatékonyabb legyen.

Czita János: A közlekedés biztonságát, biztosítását tekintve nagy előrelépést lát. Ez
országosan is megfigyelhető. Fokozott sebességellenőrzés, nulltolerancia és a
közlekedők biztonságának védelme a megelőzést figyelembe véve működik. Ezt a
lakosság is érzi. Nem véletlen, hogy lec sökken a balesetek száma, hiszen
odafigyelnek, mert többszörösen rákényszerülnek. Ezek az intézkedések pozitívan
változtatják a közlekedést. Akit gyorshajtáson érnek az komoly pénzbüntetést kap, de
tudomásul kell venni, hogy az emberi élet mindennél fontos abb.
A közlekedésrendészetnél elhangzott a vadelütések magas száma. A helyi vadászati
főtulajdonosi közösség egyik vezetőjeként is megerősíti, hogy Komárom környékén a
vadállomány száma magas, köszönhetően a védett területnek a Duna mentén. A
közlekedésben a vad is részt vesz, ezért oda kell rájuk figyelni. A táblákat figyelembe
kell venni, mert bizonyos időszakokban megjelenik a vad. Ha a sebességhatárokat
betartják, akkor könnyebben meg tudnak állni és elkerülhetik ezeket a baleseteket.
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A városban a közbiztonság tekintetében is van előrelépés. Ha viszonyítanak az előző
évi számadatokhoz, akkor nem romlott jelentősen, sőt javulás is jelentkezik. A javulás
jól érezhető az erőszakos, garázda bűncselekményeknél, 42 % -os csökkenéssel.
Megjelent a városban a fegyve res rablás, benzinkutat, postát rabolnak ki. Nem
lehetnek biztonságban az emberek ezekben a hivatalokban?
Komárom mindhárom településrészén működik rendőri szolgálat.
Koppánymonostoron a körzeti rendőr munkája hozott pozitív előrelépést a város
életében. Koppánymonostoron szerveződött a polgárőrség, bíznak abban, hogy a
civil emberek be tudnak kapcsolódni a közrend - és közbiztonság kérdésébe.
Mit tartanak legfontosabb feladatnak 2010 -ben a város és a rendőrség
együttműködésében?

Nagy Zoltán: A napirendek között szerepel településőrök alkalmazásának
lehetősége. Rendőrkapitány úr jó kezdeményezésnek tartja, hogy ezen a pályázaton
induljanak? A hivatal 10 fő alkalmazására, bére, felszerelése finanszírozására tett
javaslatot. A településőrök munkájukkal szolgá lják a megelőzést?
A postákon, benzinkúton történt rablás nyomozása hol tart? Hogy ez ne válhasson
rendszeressé, milyen lépéseket lehet tenni?

Koppány Csaba: Milyen a droghelyzet a városban? A 20.000 Ft alatti lopások
kivizsgálása a rendőrséghez került. H ogyan tudnak ezzel a feladattal megbirkózni? A
hídon a súlykorlátozás véglegesnek tekinthető?

Hamrák Zsófia: Megköszöni a rendőrség gondoskodását, hogy a lakosságot a
médián keresztül rendszeresen tájékoztatja az aktuális bűncselekményekről és a
megelőzésre is felhívják a figyelmet, mely a bűnmegelőzést segíti. A Képviselő -
testület legfontosabb feladata a lakosság érdekében, hogy a rendőrség munkáját
segítse, a rendőrséget megerősítse. Ez mindenkinek fontos és a lehetőségük is
megvan rá.
A polgárőrség önkéntes, tevékenysége hatékony. Ezzel kapcsolatban kéri a kapitány
úr véleményét.
Melyek azok a napszakok, amikor a legtöbb bűncselekményt elkövetik? Ha
segítséget szeretnének nyújtani, a nap mely szakában erősítsék az erre irányuló
közbiztonsági tevékenységet.
A gépkocsivezetőknek kell odafigyelni az utakon általában csoportosan átfutó
vadakra.

Dr. Várnai Tibor: A vasúti átjáróban a piros jelzést még az autóbuszok sem veszik
figyelembe. Csak idő kérdése, hogy mikor történik baleset.

Dr. Konczer Erik: A 3,5 tonnás súlykorlátozás a hídon a szlovákiai kis híd felújításáig
tart. A megoldás az lehet, ha véglegesen kitiltják az Erzsébet hídról a
tehergépkocsikat.
A vadveszélyt jelző tábla hatálya alatt hogyan kell „eljárnia” az autósnak?

Dr. Gorgosilits Fábián: Két nappal ezelőtt tárgyalták Komárom és vonzáskörzete
közrendjét és közbiztonságát és meghatározták azokat a feladatokat, melyekre a
komáromi kapitányságságnak fókuszálnia kell. A feladatokat olyan szinten kell
végezni, amilyen eredményeket a közlekedé s biztonsága terén elértek.
A polgárőrséggel való kapcsolattal az egész megyében egy koncepció mentén kell
foglalkozni. Komoly lehetőség rejlik a polgárőrség szerepében. A kollégák kezdetben
nem nagy lelkesedéssel fogadták az együttműködést.
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Nyomatékosan felhívta a figyelmüket arra, hogy az együttműködésben hihetetlen
lehetőség van. A polgárőrök szabadidejüket áldozzák fel, motiváltságuk
mindenképpen kiaknázandó. Ők a lakosság képviselő i is. A lakosság körében is
ismert, hogy kik a polgárőrök , ezért hozzájuk eljutnak fontos, a közbiztonságot érintő
információk is.
A rendőrkapitányságon a mai nap folyamán végighallgatta az ügyelet
beszámoltatását. A tegnapi napon két polgárőr volt szolgálatban, rendőrrel közösen
intézkedtek. Napi beszámolási kötelezettségük  van az együttműködésről. Eddig nem
tudták pontosan, hogy a polgárőrök mely területen vannak szolgálatban és milyen
feladattal. A polgárőrség ezt is jelzi. Fontos ez azért is, hogy a lefedetlen területre
küldjenek rendőrt, biztosítva ezzel a nagyobb jelenl étet.
Ebben az évben a polgárőrség tevékenységét a központi költségvetésből
500 M Ft-tal támogatja a Kormány. Ez az összeg működésre igénybe vehető, de
pályázni kellett a polgárőrségeknek.
Csak úgy pályázhattak, ha közreműködőként együttműködési megállap odást kötött
minden egyes szervezet a rendőrséggel. Ebben a pályázatban rögzítették, hogy mit
vállalnak. Akkor kapják meg az anyagi támogatást, ha az előírt kritériumoknak
megfelelnek. Komoly eredményeket vár  az együttműködéstől.
A polgárőrök felkészítését és információval történő ellátását biztosítják. Tudniuk kell,
hogy hol kell járőrözni, mit kell keresni, milyen jelenségek folynak a városban, a
megyében, hogy azokra reagálni tudjanak.
Komoly lehetőséget lát a településőrök alkalmazásában, főleg ha a m inimálbér
összegét megkapja az önkormányzat. Ha a város a tevékenységet technikával is ki
tudja egészíteni, azzal további segítséget is nyújthat . Közalkalmazotti jogviszonyba
kerülnének – ha ideiglenesen is – a településőrök, munkaköri leírásban rögzíteni
lehetne feladatukat. Ebben és a napi együttműködésben is partnerek.
A közterületen elkövetett erőszakos jellegű bűncselekmények száma jelentősen
csökkent.
A lakosságot erőteljesen foglalkoztatják  a fegyverrel elkövetett bűncselekmények.
Senki nem örül annak, ha települése területén felfegyverkezve rablást követnek el. A
folyamatban lévő nyomozásról nem adhat részletes tájékoztatást. Lényeges, hogy a
kollégái legfontosabb feladataként tűzte ki a betöréses lopások visszaszorítását.
Ehhez kell a lakosság támogatása is, részben az önmegvédő tevékenység fokozása.
Számtalan esetben történt betörés akkor, amikor a kis ablakot bukóra nyitva hagyták.
Ha a közömbösséget levetkőzik és odafigyelnek arra, hogy milyen idegen autó,
idegen személy jelenik meg a peremkerüle tekben, vagy ott, ahol a lakosok látásból
ismerik egymást. Ha információkat kapnak a lakosság és a sértett részéről, akkor a
nyomozás sikerrel kecsegtethet, ha nem, akkor nagyon aprólékos munkát kell
kollégáinak végrehajtani. Általános fő feladat a lakossá g bizalmának erősítése.
Komoly előrelépést értek el Komárom és a megye tekintetében is.
A megyében a rendőri intézkedések elleni panasz összességében a megye egész
területén 90 db volt, ebből megalapozott 11 db. Komáromban összesen egy
megalapozott panasz volt. A panaszok döntő módon nem a jogalapot kérdőjelezték
meg, hanem a kollégák hangnemét. Erre komoly figyelmet fordítanak, mert hiába
mondják, hogy „szolgálunk és védünk”, ha erővel kíván intézkedni a kolléga és nem
veszi észre azt a lakossági igényt, hogy mi a dolga, mit kell tennie. A lakosság
kezdeményezésére köteles intézkedni, ha a bejelentés megalapozott. A
legalapvetőbb feladat, hogy mindenki úgy lássa el a szolgálatát, ahogy ő maga
elvárná, hogy vele szemben intézkedjenek. A lakossággal szembeni  bizalom
erősítése érdekében kell előbbre lépni.
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Elhangzott, hogy „a közlekedés tekintetében odafigyelnek, hiszen többszörösen
rákényszerítenek bennünket a helyes magatartásra”. Jó lenne, ha ezt a
rákényszerítést a lakosság önkéntes jogkövetése váltaná fel . Ne azért menjenek
lassan, mert a rendőr megbünteti, hanem azért, hogy ne üsse el a szomszéd
kisgyerekét. Más megközelítéssel nagyobb rend lenne az utakon és a közterületen.
A rendőrség mindenképpen támogatja a településőrök alkalmazását.
Együttműködnek, munkaköri leírásuk jól körülírható, támogatják az önkormányzatot,
ha segítséget kér. Tevékenységük a közterület -felügyelet munkájához kapcsolódhat.
A tulajdon elleni szabálysértések hatásköre és illetékessége nem változott meg,
abban továbbra is a jegyző jár el. A rendőrség részcselekményeket folytathat, illetve,
ha nála teszik a feljelentéseket, köteles minél jobban pozícionálni a jegyzőt, hogy az
eljárását minél hatékonyabban tudja lefolytatni.
A településőrök a falopások megakadályozásában is nagy segít séget nyújthatnak.
A 3,5 tonnás súlykorlátozás a hídon az t eredményezte, hogy fellélegzett a város.
Mindent megtesznek annak érdekében, hogy az eddig megszokott kerülőutakat
használják a túlsúlyos járművek. Odafigyelnek a tehergépjármű vezetők
pihenőidejének megtartására. Sok esetben a műszaki állapotot és a pihenőidőt
ellenőrzik.
Minden lehetőséget meg kell ragadni arra, hogy a lakosságot tájékoztassák. Ez is
egy módja annak, hogy az önmegvédő tevékenységre felkészítsék a lakosságot.
Folyamatosan elemzik és vizsgálják, hogy mely napszakokban követik el a
bűncselekményeket. A balesetek a nappali órákban keletkeznek, ez
intézménybetörések az éjszakai órákban, a hétvégi házakban a betörések a nap
minden szakában, a lakásbetörések pedig a kkor, amikor a lakosság dolgozni jár.
A településőröknek a családi házak környékén kellene járőröznie , ahogy teszi ezt a
rendőrség is, csak sajnos kevesen vannak  erre a feladatra.
Egy komáromi bűnözésre berendezkedett elkövetői kör súlyos rablássorozatot
követett el, részben Komárom-Esztergom megye területén. Mosonmagyaróváron
érték tetten ezt a csoportot. A lakosság részére természetesen tájékoztatást adnak
az elért eredményekről is.
Az új KRESZ feloldotta a sebességkorlátozást a vasúti átjárókban. Felhívja a
figyelmet a közlekedők felelősségére. A megoldást ebben az esetben is az  önkéntes
jogkövetés jelenti.
Köszöni a Képviselő-testület erkölcsi és az anyagi támogatást. Kéri, hogy
lehetőségeikhez képest továbbra is segítsék a  rendőrség munkáját a technikai
berendezések megvásárlásával. A lakosságot, a becsületes, jogkövető
állampolgárokat ezek a berendezések nem zavarják. Közterületen működnek,
működésükre fel is hívják a figyelmet. A bűnelkövetők figyelmét is felhívja arra, hogy
bizonyítékként felhasználható a rögzített f elvétel.
Megköszöni vezető ügyész asszony irányító és támogató tevékenységét, melyet a
rendőrség munkájához eddig nyújtott. Az ügyészség figyelemmel kíséri, hogy a
rendőrség jogszerűen, törvényesen, a meghatározott jogszabályi keretek között
végezze tevékenységét.

Dr. Forrai Zsolt: Megköszöni az önkormányzat által a rendőrség rendelkezésére
bocsátott bérlakásokat. Más megyéből sok rendőrt sikerült ebbe a térségbe
„csábítani”. Ezt úgy tudták megtenni, ha részükre lakhatást biztosíthattak.
Megköszöni, hogy az ide települt családok szociális hátterét is sikerült biztosítani.
Elismerését fejezi ki a lovasőrség számára is. A lakosság büszke lehet arra, hogy
működik egy ilyen alegység Komáromban. Olyan hivatástudattal látják el feladatukat,
mely tiszteletre méltó. Az egyik lovasőrt rövidesen rendőrré nevezik ki.
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Az alegység rendszeresen segíti a rendőrség munkáját rendezvényeken is. Kéri,
hogy a Képviselő-testület az ő munkájukat is segítse.
Legfontosabb feladat az együttműködésben a térfigyelő kamerarendszer
korszerűsítése. Tárgyalásokat folytattak és ígéretet kaptak arra, hogy a rendszert
alkalmassá teszik arra, hogy az a bűnmegelőzést, felderítést szolgálja.
Támogatást kaphat még a kapitányság a többletszolgálat finanszírozásában. Ha a
túlszolgálatot anyagiakkal is tudnák honorálni, akkor a túlórákat nem kellene
szabadidőben megváltani. A plusz időt is közterületen tudnák tölteni a kollégák.
Segítséget jelentene a technikai eszközök, felszerelések javítása. Rossz állapotban
vannak a számítógépek, faxok, nyom tatók. Az önkormányzattól kapott
mobiltelefonokat szolgálati célra használják fel. A készülékeket a Nokia gyár ajánlotta
fel, azonban a jogszabályok alapján ezt kizárólag az önkormányzattól fogadhatják el.
A vasúti átjárók közlekedését korábban rendszeres en ellenőrizték, most
szúrópróbaszerű ellenőrzést végeznek. Közlekedésrendészeti akciót szerveznek a
közeljövőben, ami várhatóan visszatartó erővel hat.
A közútkezelő felé kezdeményezték, hogy az út szélén helyezzenek el prizmákat,
mely az autók fényét az erdő felé közvetíti, így a vadak nem mernek az útra
kiszaladni. Próbaképpen a legveszélyesebb szakaszokra prizmákat elhelyeznek. A
vad elütéseket nagyon nehéz megakadályozni. A gépjárműre felszerelt vadriasztó síp
is megoldást jelenthet.
A fegyveres rablásokat megelőzni nagyon nehéz. A postákon kamerákat lehet
elhelyezni, biztonsági őröket kell alkalmazni. A postán és a benzinkúton általában
nincs kamera. Két benzinkúti rablásnál épp nem működött a belső kamera, mely
további kérdéseket vet fel.

Zatykó János: Néhány költségvetési hely van, mely a rendőrség munkáját 2010.
évben is segíti.
Új sebességmérők jelentek meg, melyeket a gépkocsi hátulján a sárvédőn helyeznek
el.

Dr. Szöllősy Ferenc: Több mint 30 alkalommal hallgatta már meg a rendőrség
beszámolóját. Első alkalommal látták együtt a rendőrkapitányt, a rendőr -főkapitányt
és a vezető ügyészt a Képviselő -testület ülésén. Az ügyészségnek, mint felügyeleti
szervnek mi a véleménye a rendőrség munkájáról? Különös tekintettel a
vádindítványok megalapozotts ágára, hiszen a lakosságot ez mindenképpen érinti. A
hatósági munka tekintetében jó viszonyt, szakszerű munkát konstatál a
kapitánysággal. Hogyan látja ezt a felügyeleti szerv?

Dr. Sármai Andrea: Az ügyészség és a rendőrség kapcsolata hosszú időre
visszamenőleg jónak, harmonikusnak mondható. A jelenlegi rendőri vezetésről ez
napi szinten és hosszú távon is elmondható. A rendőrség munkájával kapcsolatban
az ügyészség nehéz helyzetben van, mert a felderítettségi mutató kihat az
ügyészség munkájára is. Az üg yészség nyomozástörvényességi felügyeletet
gyakorol a rendőrség bűnügyi munkája felett. Ha a nyomozás eredményesség lefele
zuhan, az kihat az ügyészi tevékenységre oly módon is, ha az állampolgárok
sérelmére elkövetett bűncselekmények egy része kerül felde rítésre, másik része az
ügyészségre kerül a nyomozás befejezését követően. Ha a nyomozások nem kellően
megalapozottak, bizonyítottak, akkor vádemelésre nem kerülhet sor.
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Mindazon ügyekben, melyekben az ügyészség vádat emel - alátámasztja a
statisztikai adat -, a váderedményesség 96 % feletti. Csak olyan bűnelkövetőkkel
szemben emel vádat az ügyészség, akiknek a bűnösségét illetően meg van
győződve, bizonyítottnak látja, hogy a bűncselekményt elkövette.
Akiket bíróságra visz az ügyészség, azoknak a na gy részét a bíróság el is ítéli. A
tavalyi évben nagyon nehéz volt a rendőrség munkája, hiszen nagyon fiatal állomány
dolgozott. Az év végére sikerült a személyi állományt feltölteni. A jövőt illetően
szükség van a fejlesztésre, szakemberek felvételére, hi szen ez a nyomozások
eredményességét segíti és kívülállók számára is pozitívan fog megjelenni. A
lakosság figyelmét felhívja arra, hogy nagyon fontos a megelőzés. A lakosság saját
érdekében nagyon sokat tehet.
Napi szinten nagyon sokszor előfordul az áruházakban a táskák, kisebb értékek
eltulajdonítása. Ez ezért történik, mert a gépkocsiban, szemmel látható helyen
hagyják az értékeket és vásárláskor is könnyen elérhető helyen tartják. Az elkövetők
erre szakosodtak, figyelik, hogy ki merre jár és észre sem lehet venni, hogy a
bűncselekményeket elkövetik. Az emberek figyeljenek oda saját értékeikre, mert nem
állhat mindenki mellett rendőr.

Dr. Konczer Erik: A baleseti statisztika szerint – amellett, hogy a rendőrség munkáját
is mutatja -, a komáromi lakosság közlekedési kultúrája is pozitívan változott. Az
autósok is egyre figyelmesebbek a gyalogosokkal és figyelnek egymásra is.

Czita János: Kérték a rendőrkapitány urat, hogy a lakossággal ossza meg
információit és azt is, ha valahol sikereket érnek el. 200 9-ben ez a tájékoztatás jól
sikerült. Megköszöni a televízió munkáját is és azt, hogy a rendőrség partner volt.  A
tájékoztatást fokozni javasolja. Ha a városban egy bűncselekmény felderítésre kerül,
még ha két-három év múlva történik is, arról is kell táj ékoztatást adni.
A droghelyzet alakulásáról is tájékoztatást kér.
A vad az állam tulajdona, nemzeti kincs. A vadállomány megőrzését bízzák rá
Magyarországon a vadászati társaságokra. Az állatvédők, környezetvédők mindig
elmondják, hogy vigyázzanak a vadál lományra. Ha olyan fórumon vesz részt, ahol
olyanok vesznek részt, akik elszenvedtek balesetet vad miatt, akkor elhangzik, hogy
a vadásztársaság tartsa olyan szinten a vadállományt, hogy az ne kerüljön közútra.
Alapvető dolog, hogy az állományt szabályozzá k. Legfontosabb dolog, hogy a
közlekedők a vadveszélyre felhívó táblát ne hagyják  figyelmen kívül. Minden esetben
számítsanak arra, hogy vad megjelenhet az út szélén. A sebességet csökkenteni
kell, mert az áthaladó vad után bármikor érkezhet a következő. A  gépjárműre
szerelhető vadriasztó is jelenthet megoldást, de nem 100 % -osat. A szürkületi és
hajnali órákban fokozott a vadak áthaladása az utakon. Szürkületben nem ajánlatos
külterületen nagy sebességgel közlekedni. Éjszaka ugyanez a helyzet.

Zatykó János: A kábítószerrel való visszaélés száma az előterjesztés szerint 44,4 % -
kal, 18-ról 26-ra emelkedett.

Nagy Zoltán: A Tesco parkolójában többször tapasztalta, hogy alapítványok
képviselői különböző tárgyakat szeretnének eladni. Előfordul, hogy a bevásároló
kocsit szeretnék visszavinni. Sok olyan ember megfordul az autók között, akikre már
néha potenciális elkövetőként néznek. A Tesco parkolójában ezekre az emberekre
jobban kell figyelni? Mi lenne a megoldás?
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Dr. Forrai Zsolt: A Komárom-Esztergom Megyei Baleset-megelőzési Bizottság
véleménye szerint is javul t a közlekedési kultúra. Köszöni a lakosság hozzáállását is,
hiszen valóban kultúráltabban, biztonságosabban közlekednek. Beszélnek vagyon
elleni bűncselekményekről, betörésekről és egyet is ért azzal,  hogy markánsan kell
csökkenteni ezek számát, azonban gondoljanak bele abba, hogy a közlekedési
bűncselekmények, balesetek okozása, közúti veszélyeztetés sokszor halált, súlyos
sérülést okoz, ezért nagyon fontos megelőzésük. Ezért kell kiszűrni az ittas
vezetőket.
Győr mellett történt egy baleset. Az ittas vezető szabálytalanul előzött, a szembe jövő
gépkocsival ütközött. Az ittas vezető utasa halt meg, aki után 8 éves és négy napos
gyermek maradt árván. A helyszínelést végző kérdezte az elkövetőt, hogy ho l van a
vezetői engedélye. Az elkövető azt mondta, hogy ittas vezetés miatt bevonták.
Sokszor mosolyognak azon, hogy a rendőrök mennyire komolyan veszik az
alkoholszondás ellenőrzéseket és a gyorshajtókat. Arra biztatja a lakosságot, hogy a
maguk szintjén a balesetmegelőző munkában vegyen részt, intsék a szabályos
közlekedésre polgártársaikat, ezáltal is megóvva mások testi épségét.
A lakosságot a térség 11 településén tájékoztatják. Ez a tájékoztatás a lakosságot
megnyugtatja és szolgálhat információkkal a lakosság részéről. Komáromban a
televízióban rendőrségi magazin működik.
A statisztikai látencia a legnagyobb a kábítószerrel összefüggő bűncselekmények
kapcsán. Tudják, hogy a kábítószer jelen van Dél - és Észak-Komáromban. A
kábítószer jön-megy a határon. Igyekeznek felderíteni minél több esetet. A hangsúly
a bűnmegelőzésen van. Rendszeresen tartanak előadásokat a tanintézményekben,
nagyobb cégekben.
A szülők figyeljenek oda, mert nagy veszélyt hordoz magában, ha a drogterjesztők
megkörnyékezik gyermekeiket.
Forgalomban van olyan drog, melyet ha a fogyasztó egyszer megkóstol, függővé
válhat.
A Tesco biztonsági szolgálatával jó a kapcsolatuk. Az áruháznak van saját térfigyelő
rendszere, melyet bűncselekmények felderítése során többször használtak. A Tes co
áruházban az alkalmi lopással és gépjármű feltöréssel próbálkoznak. Hiszékenyek,
jóhiszeműek az emberek. Propagálják, hogy az értékeket ne hagyják a gépkocsiban
és minden frekventált helyre táblát is kihelyeztek, de nem gondolják az emberek,
hogy fényes nappal történhet ilyen eset.
A betöréses lopások száma magas, adott esetben százas nagyságrendű, ahol a
nyílászáró berugásával mennek be a lakásba. Nem csak az a betörés, amikor
híradástechnikai eszközöket és ékszert visznek el, hanem az is, ha némi kész pénzt
tulajdonítanak el. Ezek a helyszínek általában nyomszegények, mert az elkövetők
felkészültek, könnyen behatolnak a lakásokba. Jó minőségű nyílászárókra, riasztókra
hívja fel a figyelmet.
2009-ben a vádelőkészítő alosztályvezető nyugdíjba vonult, a nyomozó
alosztályvezető Tatabányára került áthelyezésre. Jól felkészült kollégák látják el ezt a
feladatot. A közvetlen parancsnoki kontroll, szakirányítás mellett az eredményességi
mutató javulni fog.

Zatykó János: Kéri, szavazzon a Képviselő -testület a beszámolóról.

- A Képviselő-testület a beszámolót 12 igen szavazattal elfogadja.
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46/A/2010.(III.18.) számú Képviselő-testületi határozat:

Komárom Város Képviselő-testülete elfogadja a Komárom-Esztergom megyei
Rendőr-főkapitányság Komáromi Rendőrkapit ánysága beszámolóját
Komárom Város 2009. évi Közrend – Közbiztonsági helyzetéről

Határidő: azonnal
Felelős:   Zatykó János polgármester

Dr. Szöllősy Ferenc címzetes főjegyző
Dr. Forrai Zsolt alezredes,  kapitányságvezető

Dr. Forrai Zsolt: Több önkormányzati képviselő is felhívta figyelmét év közben
különböző jelenségekre. A visszajelzéseket még egyszer megköszöni és jó lenne, ha
ez a jó kapcsolat a továbbiakban is megmaradna.

4. Napirendi pont: Helyi szociális rendelet felülvizsgálata, a támogatási formák
és jövedelemhatárok áttekintése a városi költségvetés
lehetőségei függvényében.

Előadók: Zatykó János polgármester
    Dr. Szöllősy Ferenc címzetes főjegyző

/Előterjesztés a jegyzőkönyvhöz mellékelve van./

Zatykó János: A beszámolóban szerepel, hogy 2009. évben milyen támogatási
formákat alkalmaztak. A támogatási formák mellett szerepel a felhasznált
pénzeszköz is. Az Ügyrendi Bizottság tárgyalásra alkalmasnak tartott a az
előterjesztést. Az Egészségügyi és Szociális Bizottság javasolta, hogy a költségvetés
függvényében a májusi testületi ülésre készüljön rendelet -tervezet.

Koppány Csaba: Az Egészségügyi és Szociális Bizottság ülésén szó volt arról, hogy
ez egy beszámoló. A májusi ülésre olyan előterjesztést kell készíteni, melyekben már
az elvégzendő feladatok szerepelnek.

Zatykó János: Kéri, szavazzon a Képviselő -testület arról, hogy a beszámolót
elfogadja-e?

- A Képviselő-testület a beszámolót 12 igen szavazattal elf ogadja.

47/2010.(III.18.) számú Képviselő-testületi határozat:

Komárom Város Képviselő -testülete elfogadja a helyi szociális rendelet
felülvizsgálatáról szóló  tájékoztatást. Felkéri a Polgármesteri Hivatalt, hogy
2010. májusi testületi ülésre készítsen előterjesztést a rendelet módosításáról.

Határidő: azonnal, ill. 2010. májusi testületi ülés időpontja
Felelős:   Zatykó János polgármester

Dr. Szöllősy Ferenc címzetes főjegyző
Dr. Szeidl Bernadett aljegyző
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5. Napirendi pont:Komárom Város Hivatásos Önkormányzati Tűzoltósága
beszámolója Komárom város 2009. évi tűzvédelmi
helyzetéről.

Előadó: Simon István tü. alezredes

/Előterjesztés a jegyzőkönyvhöz mellékelve van./

Zatykó János: Az Ügyrendi Bizottság az előterjesztést tárgyalásra alkalmasnak
tartotta. A tűzoltóság működése a város ban és környékén ugyanolyan fontos
tevékenység, mint a rendőrségé. A beszámoló részletesen bemutatja a tűzoltóság
tavalyi munkáját, az elért eredményeket, a fejlődést, a pályáz ati lehetőségeket. A
beszámoló megállapította, hogy a tűzoltóság elmúlt évi pénzügyi helyzete stabil volt.
A tűzoltóság 90 %-ban állami normatívából működik.

Simon István: Munkatársai nevében is megköszöni a Képviselő -testület segítségét,
mellyel a tűzoltóság a jelenlegi színvonalon működhet. A technikai eszközök
tekintetében a tűzoltóság európai szintűvé fejlődött.
Sajnálattal vette tudomásul, hogy a költségvetésből kimaradt a tűzoltóság elhelyezési
körletének felújítása, fejlesztése. Kéri, hogy amennyi ben a város többletforráshoz jut,
fontolja meg, hogy a tűzoltóknak ne csak az eszközállománya, hanem elhelyezési
körlete is európai színvonalú legyen.

Zatykó János: Megjelentek a 2010. évi pályázati lehetőségek, melyek között szerepel
a tűzoltósági épületek felújítása lehetősége is.
Kéri, hogy a pályázatokat tekintsék át, mert a költségvetés pályázati alapot tartalmaz.

Dr. Szöllősy Ferenc: Az Ügyrendi Bizottság véleményével egyetért. A lakosság
véleménye is az, hogy a tűzoltóság felszereltsége kiváló, s zemélyi állománya jól
felkészült, vezetése intelligens, határozott.
A Megyei Katasztrófavédelmi Igazgatóval együtt kiválóra értékelték parancsnok úr
munkáját.

Zatykó János: Kelkó Balázs tűzoltó alezredes úr az előző évben ezüst
érdemkeresztet vett át, Simon István parancsnok urat pedig tűzoltó tanácsosi címmel
tüntették ki.

Hamrák Zsófia: Megköszöni, hogy parancsnok úr ilyen nagyszerűen vezeti a
tűzoltóságot, ezzel a Képviselő -testület munkáját is megkönnyíti. A továbbiakban is jó
munkát, jó együttműködést kíván.

Czita János: A lakosságnak három támasza van: a rendőrség, a tűzoltóság, a
mentők. A városban a tűzoltóság és a mentők azok a közszereplők, akikre évek óta
nincs panasz. Az előterjesztésben szerepelnek a tűzoltóság feladatai, melyen túl az
idei tél folyamán a bajba jutott autósoknak is segítettek.

Zatykó János: Kéri, szavazzon a Képviselő -testület a beszámolóról.

- A Képviselő-testület a beszámolót 12 igen szavazattal elfogadja.
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48/2010.(III.18.) számú Képviselő-testületi határozat:

Komárom Város Képviselő-testülete elfogadja a Komárom város Hivatásos
Önkormányzati Tűzoltóság beszámolóját Komárom város 2009. évi
tűzvédelmi helyzetéről .

Határidő: azonnal
Felelős:   Zatykó János polgármester

Dr. Szöllősy Ferenc címzetes főjegyző
Simon István  tü. alezredes, parancsnok

6. Napirendi pont: Beszámoló a lejárt határidejű határozatok végrehajtásáról, a
két ülés közötti fontosabb eseményekről, tárgyalásokról,
intézkedésekről, az  önkormányzati beruházások állásáró l,
az önkormányzat likviditási helyzetéről, az önkormányzati
bizottságok munkájáról, döntéseiről.

Előadó: Zatykó János polgármester

/Előterjesztés a jegyzőkönyvhöz mellékelve van./

Dr. Mészáros Gyula: Kéri, hogy a Képviselő-testület a hatékony munka értekében
határozza meg a szünetek időtartamát, ne rabolják egymás idejét.

Koppány Csaba: Szó volt arról, hogy a Csokonai Művelődési Központ és a Monostori
Kulturális Egylet vegyen részt az értéknövelő pályázaton. Az előterjes ztésben
felsorolták, hogy milyen összegre pályáznak. Ha a pályázatot megnyerik, akkor az
önrészt mire költik?

Dr. Halász Károly: Sajnos soha nem sikerül elnyerni ezen a pályázaton a teljes
összeget. A 6,3 M Ft az önrész és a támogatási összeg együttesen.

Hamrák Zsófia: Jó lenne, ha a Csokonai Művelődési Központ a mikrofonjait is
kicserélné.

Zatykó János: A költségvetésben rendelkezésre áll pénz mikrofon vásárlására.

Hornig Rudolfné: Elhangzott, hogy tárgyalásokat folytattak Észak -Komárommal a híd
felújításáról.

Zatykó János: Március 4-én tárgyalt a Szlovák-Magyar Infrastruktúra
Vegyesbizottság.  Egy évig vitatták a híd helyét szlovák részről. Megrendeltek egy
hatástanulmányt, majd októberben újra tárgyaltak. Januárban kérték a magyar
kormánytól, hogy a tárgyalásokat folytassák tovább.
Március 4-én a szlovák fél elfogadta, hogy a két város nyugati oldalán kerüljön
megépítésre a híd. A híd megépítéséhez szükséges kétoldali egyezményt gyorsan
előkészítik. Az egyezmény tervezet előkészítését a magyar fél vállalta. Az
Infrastruktúra Vegyesbizottság áprilisban újra összeül.
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Amennyiben megállapodnak, az engedélyes tervekkel rendelkezni fognak. Ettől
kezdve a kormánynak kell a pénzt biztosítania a híd megépítéséhez.

Dr. Konczer Erik: Ha 95 %-os önrésszel nyernek a pályáz aton, akkor is
megvásárolják az eszközöket. A támogatás mértékét a rendelkezésre álló saját
forrás arányában állapítja meg a támogató. Nem kerülnek hátrányos helyzetbe, ha a
támogató látja, hogy mekkora összeget biztosítanak?

Dr. Halász Károly: Az összeg arányában fognak támogatást nyújtani.

Zatykó János: A megmaradó pénzeszköz a pályázati alapba kerül vissza. Kéri,
szavazzanak a határozati javaslatról.

- A Képviselő-testület a határozati javaslatot 11 igen, 1 tartózkodás szavazattal
elfogadja.

49/A/2010.(III.18.) számú Képviselő-testületi határozat:

Komárom Város Képviselő-testülete a könyvtári és közművelődési
érdekeltségnövelő pályázat benyújtásához 4.000 E Ft-ot biztosít a 2010. évi
Költségvetés pályázati alap terhére.

Határidő: azonnal
Felelős:   Zatykó János polgármester

Dr. Halász Károly osztályvezető
Császár Irén osztályvezető

Zatykó János: A költségvetés tárgyalásakor az az egyezség született, hogy a
bizottságok pénzügyi kerete a 2009. évben biztosítottal megegyező.

Nagy Zoltán: Az Idegenforgalmi és Nemzetközi Kapcsolatok Bizottság tárgyalt a
város idegenforgalmi vonzerőit hirdető óriásplakátok elhelyezéséről. Először 2007-
ben került szóba, hogy az M1-es autópálya mellett szükség lenne óriásplakátot
elhelyezni Komáromról. 2007. óta húzódik ez az ügy. A bizottsági ülésen olyan
javaslat született, hogy ha már a Komáromi Turisztikai Egyesület megalakul, akkor
bízzák rájuk ennek a feladatnak az elvégzését.
Határozati javaslata: A Képviselő -testület fontosnak tartja, hogy az M1 -es autópálya
mellett Komárom turizmusát segítő óriásplakát kerüljön elhelyezésre. Ennek
érdekében felkéri a Komáromi Turisztikai Egyesületet, hogy az idegenforgalom
serkentése érdekében 1 db, 50 m2 -es óriásplakátot helyezzen ki az M1 -es autópálya
mellé, ehhez az Idegenforgalmi és Nemzetközi Kapcsolatok Bizottsága költségvetési
keretéből 3,5 M Ft-ot biztosít.

Zatykó János: Kéri, szavazzanak a határozati javaslatról.

- A Képviselő-testület a határozati javaslatot 10 igen, 2 tartózkodás szavazattal
elfogadja.
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Nagy Zoltán: A Komárom-Komárno Futóverseny sok évtizedes hagyományra tekint
vissza. Régen a verseny a nemzetközi futóversenyek kategóriájáb a tartozott, jelenleg
tömegsport szintjén van.
Egy futóverseny akkor tudja a város hírét tovább vinni, ha az felkerül a nemzetközi
futóversenyek naptárába. A határozati javaslatok ezt az irányt támogatják.

Hamrák Zsófia: Az összköltség ismeretében tudná javasolni a tárgyalást Észak -
Komárom polgármesterével. Nemzetközivé akkor válik a verseny, ha velük meg
tudnak egyezni. Ha horribilis összegbe kerül a verseny, akkor nem biz tos, hogy ők
hozzájárulnak. Meg kell vizsgálni, hogy a megnövekedett forgalom mellett a
futóverseny megrendezhető-e. A Magyar Atlétikai Szövetségnél csak ezek tisztázása
után kellene eljárni.

Zatykó János: A futóverseny megrendezését a két város lakossága , képviselő-
testülete hosszú éveken keresztül támogatta. A futóverseny lebonyolítása alatt a
hidat mindig lezárták. Egyik évben Észak -Komárom, a másik évben Dél -Komárom
vállalja a futóverseny lebonyolítását. A nemzetközi versenynaptárba való felvétel
esetén plusz pénzeszközöket kell biztosítani.

Dr. Halász Károly: A bizottsági ülést követően egyeztettek az észak -komáromi
kollégákkal. Megállapodtak abban, hogy mindkét fél megkeresi a saját atlétikai
szövetségét és írásos állásfoglalást kérnek arra vonatkozó an, hogy milyen tárgyi,
személyi, pénzügyi feltételei vannak a kérés teljesítésének.

Zatykó János: Ha a verseny plusz pénzbe kerül, akkor nem fér bele a Képviselő -
testület által meghatározott költségvetési keretbe és ezzel nem fog ne mzetközivé
válni a verseny, ha 2010-ben így kívánják megrendezni.

Hamrák Zsófia: Különböző kritériumoknak kell megfelelni, hogy a versenyt az atlétikai
szövetség a nemzetközi versenyek között szerepeltesse. Költségek hiányában
egyelőre nem kell határozni.

Nagy Zoltán: Javasolja, hogy ne döntsenek a határozati javaslatokról. Várhatóan
egy-két hónapon belül megérkezik az atlétikai szövetségek véleménye. Az
információk tudatában felelősebben dönthetnek.

Zatykó János: A Nemzeti Vágtán való részvétellel kapcsolatos határozati jav aslat
elfogadható?

Hamrák Zsófia: A határozati javaslatban és az előterjesztésben érintőleges összegek
szerepelnek, de az egyéb költségekről nem esett szó. Észak -Komáromnak kedvező
szerződési feltétele van. Két év tapasztalatára visszatekintve, átadhatnák  nekik az
esélyt és a lehetőséget. Ezt az összeget jobb célra fordíthatnák.
Kéri, az osztály tájékoztassa a Képviselő -testületet az összköltségről.

Nagy Zoltán: Dél-Komáromnak nem szabadna lemondani a lehetőségről akkor, ha
van egy esélyes lovuk és egy es élyes zsokéjuk. A középdöntők során a komáromi ló
és lovas második helyezést ért el. Első az lett, aki a versenyt végül megnyerte. Az
egész verseny második legjobb eredményét a komáromi ló és lovas érte el.
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Javasolta a bizottság, hogy a két városnak eg y közös lova legyen.
Rendezzenek egy előfutamot, teremtsék meg annak lehetőségét, hogy a lehető
legjobb lóval indulhassanak.

Zatykó János: Minden önkormányzat lehetőséget kapott a Nemzeti Vágtán való
részvételre. A döntés ismeretében azt is megvizsgáljá k, hogy a kistérségi társulás
tudja-e támogatni a versenyen való részvételt.

Dr. Halász Károly: A nevezési díj 2 M Ft + ÁFA. Az előző évben a ló tulajdonosa a
többi kiadást vállalta. Tavaly a nevezési díj egy részét a város, másik részét a
kistérségi társulás biztosította.

Dr. Molnár Attila: Ha az Idegenforgalmi és Nemzetközi Kapcsolatok Bizottság a saját
keretéből szeretné támogatni az indulást, akkor egyeztessen Észak -Komárommal is.
Ha konkrét javaslatuk van, akkor döntsön a Képviselő -testület.

Hamrák Zsófia: Javasolja, hogy az összegről ne döntsenek.

Dr. Konczer Erik: Az Idegenforgalmi és Nemzetközi Kapcsolatok Bizottság ülésén is
úgy döntöttek, hogy költséghatékonyan próbálnak meg eljárni. Észak -Komáromnak
2 M Ft-ot az előterjesztésben szereplő cég  biztosítja. A Nemzeti Vágta lóverseny és
turisztikailag fontos esemény, ahol Komárom megjelenhet.

Zatykó János: Javasolja, hogy az előterjesztésben leírtak szerint járjanak el.

Dr. Mészáros Gyula: Az Oktatási, Gyermek és Ifjúságvédelmi Bizottság 2010.
március 11-én kihelyezett ülést tartott a Tóparti Óvodában. Példamutatóan végzi az
óvoda munkáját. Az óvoda Zöld Óvoda és Madárbarát Óvoda címet nyert el. A
bizottság megállapította, hogy az óvoda munkája példamutató, korszerű tárgyai és
környezetbarát feltételek mellett végzik színvonalas munkájukat. A beszámolóból
kiderül, hogy megfelelő cél érdekében lelkesedéssel, hozzáértéssel tudják ezt a
tevékenységet végezni. Ha sikerül az óvodásokban azt a személyiségvonást
elültetni, mely a környezettudatos magata rtást jelenti, akkor az egész életen át
meghatározó lehet. Ebbe a munkába nem csak az óvodásokat, hanem a családokat
is sikerült bevonni. Kéri, hogy a jövőben is folytassák ezt a példamutató munkát.

Zatykó János: Kéri, szavazzanak az előterjesztésről.

- A Képviselő-testület az előterjesztést 13 igen szavazattal elfogadja.

49/B/2010.(III. 18.) számú Képviselő-testületi határozat:

1., Komárom Város Képviselő -testülete a 2010. évi Költségvetés
Idegenforgalmi és Nemzetközi Kapcsolatok Bizottsága keretéből 3,5 M/Ft-ot
biztosít  a Komáromi Turisztikai Szervezet részére az M1 -es autópálya
mellett -  legalább 50 m2-es - óriásplakát felállításához.

Határidő: azonnal
Felelős:  Zatykó János polgármester

Dr. Halász Károly osztályvezető
Császár Irén osztályvezető
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2., A Képviselő-testület elfogadja a lejárt határidejű határozatok
végrehajtásáról, a két ülés közötti fontosabb eseményekről, tárgyalásokról,
polgármesteri és egyéb intézkedésekről, az önkormányzati beruházások
állásáról, az önkormányzat likviditási helyzetéről, valamint az önkormányzati
bizottságok munkájáról, döntéseiről szóló beszámolót.

Határidő: azonnal
Felelős:   Zatykó János polgármester

7. Napirendi pont: Interpelláció.

Dr. Mészáros Gyula: Komárom városa nagyon sokat köszönhet Alapy Gáspárnak,
aki példát mutatott abban, hogy hogyan lehet tragédia után talpra állni, cselekedni. A
trianoni sokk után, Alapy Gáspár polgármestersége idején nyerte el a város ma is
ismert arculatát, épületeit, intézményeit. A  ma is működő intézmények a legszebb
középületek, többek között az is, amelyben a Képviselő -testület ülésezik.
Emberségére, humanizmusára példa, hogy ő volt az a személy, aki a II. világháború
legsötétebb időszakában ki merte jelenteni: „Én esküt tettem rá, hogy m inden polgár
ügyét egyformán szolgálom.” Ezért a kijelentésért az életével fizetett. 2010. január
27-én a Képviselő-testületi ülésen javasolta, hogy a trianoni évforduló emlékére
állítsanak szobrot a kiemelkedő, konzervatív, jobboldali polgármesternek, aki  várossá
varázsolta Komáromot. Alapy Gáspár 130 évvel ezelőtt született, 65 évvel ezelőtt,
pontosan 65 évesen halt mártírhalált. Kérte a januári testületi ülésen, hogy a
következő testületi ülésre a szobor állításával kapcsolatban a hivatal készítsen
előterjesztést.
A „Jókai unokája” című gyermekújság 13 oldalán a komáromi lány című olvasmány is
kiemeli Alapy Gáspár személyét, nagyságát.

Dr. Szöllősy Ferenc: A Képviselő-testület januári ülésen képviselő úr Alapy Gáspár
szobor állítását javasolta. A hivata l intézkedésének komoly akadálya volt, - az, hogy
a Képviselő-testület a javaslatra határozatot nem hozott. A másik akadálya az volt,
hogy a városnak – egészen a mai napig – nem volt elfogadott költségvetése. Ez nem
jelenti azt azonban, hogy a hivatal nem tett előkészítő munkálatokat. Azt meg lehet
állapítani, hogy június 4-re, a trianoni évfordulóra a szobrot nem lehet elkészíteni.
1880. szeptember 10-én született Alapy Gáspár, erre az évfordulóra azonban
elegendő idő állna rendelkezésre a szobor elkészíté séhez. A hivatal megkereste a
városból elszármazó Széri Varga Géza szobrászt, hogy a szobor elkészítése
költségéről nyilatkozzon. A szobrász tájékoztatásul elmondta, hogy egy
életnagyságú, bronz szobor elkészítése 12 -13 M Ft-ba kerülne. A Képviselő-testület
a Radetzky szobrot az eredeti helyére szeretné visszahelyezni. Komárom egy
diverzifikációs pályázatot nyújtott be, mellyel kapcsolatban a döntésre várnak. Ebben
a pályázatban szerepel a Temető u., Klapka Gy. u., Laktanya -köz és a Klapka Gy. úti
tér, a park rendbetétele. Ha a pályázaton nyernek, akkor elő tudják készíteni a
Frigyes laktanya előtti park rendbetételét, így az Alapy Gáspár téren lévő emlékmű
az eredeti helyére kerülhetne. Ezen a helyszínen pedig elhelyezhetnék Alapy Gáspár
szobrát. A városháza udvarán a viharban kidőlt a kopjafa. Ennek a kopjafának a
helyére is el lehetne helyezni Alapy Gáspár szobrát.
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Amennyiben a Képviselő-testület a költségvetést módosítja és a tartalékból erre
pénzeszközt biztosít, akkor a hivatal a szükséges intézkedést megteszi. A szobor
elhelyezésének leghamarabbi időpontja Alapy Gáspár születésének 130. évfordulója
lehet, 2010. szeptember 10. A hivatal hibát nem követett e l, hiszen sem konkrét
utasítása, sem pénzeszköze volt a konkrét kivitelezésre.

Dr. Mészáros Gyula: Az interpellációra adott választ elfogadja.

8. Napirendi pont: E g y e b e k .

a/ Komthermál Kft. javadalmazási szabályzata .

Előadók: Zatykó János polgármester
      Dr. Szöllősy Ferenc címzetes főjegyző

/Előterjesztés a jegyzőkönyvhöz mellékelve van./

Zatykó János: A Komthermál Kft. jogi képviselője elkészítette a javadalmazási
szabályzatot, melynek elfogadása kötelező jellegű, véleményeztetni kell.
Kérdés, észrevétel nincs, kéri, szavazzanak a határozati  javaslatról.

- A Képviselő-testület a határozati javaslatot 12 igen szavazattal elfogadja.

50/2010.(III.18.) számú Képviselő-testületi határozat:

Komárom Város Képviselő-testülete mint a Komáromi Thermálfürdő Szolgáltató
Korlátolt Felelősségű Társaság  többségi tulajdonosa a Komáromi Thermálfürdő
Kft. tagi képviselőjét megbízza, hogy a taggyűlésének javasolja a Javadalmazási
Szabályzat elfogadását.

Határidő: azonnal
Felelős:   Zatykó János polgármester

Dr. Szeidl Bernadett aljegyző
Kerekes Tibor ügyvezető

b/ MOL ltp-i orvosi rendelő távfűtésének felújítása.

Előadók: Zatykó János polgármester

               Dr. Szöllősy Ferenc címzetes főjegyző

/Előterjesztés a jegyzőkönyvhöz mellékelve van./
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Zatykó János: A Műszaki, Kommunális, Környezetvédelmi és Településfejlesztési
Bizottság és a Pénzügyi Bizottság a határozati javaslatot – 800 E Ft + ÁFA összeg
szerepeltetésével – elfogadásra ajánlja. Az összeget a költségvetés általános
tartaléka terhére javasolja biz tosítani.
Az előterjesztésben szereplő helyiségben üzletet szeretnének kialakítani. A  felújítás
után az egyedi mérés és egyedi számlázás megoldható lesz .
Kéri, szavazzanak a határozati javaslatról.

- A Képviselő-testület a határozati javaslatot 14 igen s zavazattal elfogadja.

51/2010.(III. 18.) számú Képviselő-testületi határozat:

Komárom Város Képviselő-testülete megbízza a Távhő Kft -t, hogy végezze el
a MOL városrészben található orvosi rendelő fűtési rendszerének
átalakítását. Az ehhez szükséges 8 27.000,-Ft + ÁFA összeget a 2010. évi
Költségvetés általános tartaléka terhére biztosítja.

Határidő: azonnal
Felelős:   Zatykó János polgármester

Dr. Szöllősy Ferenc címzetes főjegyző
Nagy Gábor vagyonkezelő referens

c/ Településőrök alkalmazásának lehetőségei

Előadók: Zatykó János polgármester
    Dr. Szöllősy Ferenc címzetes főjegyző

/Előterjesztés a jegyzőkönyvhöz mellékelve van./

Zatykó János: Az előterjesztést megtárgyalta a Műszaki, Kommunális,
Környezetvédelmi és Településfejlesztési Bizottság, a Pénzügyi Bizottság és a
Koppánymonostori Részönkormányzat. A Műszaki, Kommunális, Környezetvédelmi
és Településfejlesztési Bizottság ülésén a javaslat nem kapott többségi támogatást.
A Pénzügyi Bizottság támogatta az elképzelést, a határozati javaslatot A. és B.
pontra bontotta. Az első határozatban 10 fő településőr alkalmazására tettek
javaslatot, a második határozatban pedig két főt Koppánymonostoron, két főt
Szőnyben javasol alkalmazni.
A településőri program 2009. szeptember 17-én indult az Igazságügyi és Rendőrségi
Minisztérium által. Az elmúlt időszakban 1056 önkormányzat pályázott, február
végéig 1017 pályázatot bíráltak el. A településőr programnak kettős célja van: a
közrend- és közbiztonság erősítése és a munkahelyteremtés. A Munkaügyi Hivatal
jelentése arról számol be, hogy szeptember végéig Komáromban 990 a regisztrált
munkanélküliek száma.
A határozat 2. pontja támogatható, mely alapján a településőrök egyszeri 80.000
Ft/fő támogatásban részesül,  valamint átvállalják a 73.500 Ft -os havi kereset és
annak 20-25 %-os járulékát. Ehhez összességében Komárom Város Képviselő -
testületének 500 E Ft-ot kell biztosítania.

Czita János: A közbiztonság megerősítésében is előre léphetnek és 10 fő, jelenleg
munkanélküli kapna lehetőséget arra, hogy év végéig állása lehet. A Képviselő -
testület ülésén már elhangzott , hogy nagyon fontos a közbiztonság erősítése. Most
10 fő alkalmazására lenne lehetőség, akik bekapcsolódhatnának a közterület -
felügyelet munkájába, erősíthetnék a rendőrséggel a közös járőrözést.
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A részönkormányzat ezzel együtt támogatja a polgárő rséget és azt, hogy a
rendőrséget a költségvetési lehetőségekhez mérten segítsék, erősítsék, pl. építsék ki
azt a kamerarendszert, amiről már döntöttek. Ezze l tudják megmutatni, hogy az
előrelépést a közbiztonság tekintetében fontosnak tartja és a lehetőségeket nem
szalasztja el.

Dr. Kerekes Tibor: Még most sem tudja pontosan, hogy az előző ülésen miért nem
fogadták el ezt az előterjesztést. A főkapitány úr elmondta, hogy lehet szerződést
kötni, munkahelyet teremtenek. Nem a polgárőrség kárára szeretnék ezt tenni, őket
is helyzetbe kell hozni a lehetőségekhez mérten.

Dr. Konczer Erik: A januári testületi ülésen Dr. Molnár Attila számon kérte, hogy az
előterjesztés nem volt részletes, hiányzik belőle a koncepció és az, hogy ezeknek az
embereknek pontosan mi lesz a munkája. Ezek az információk a jelenlegi
előterjesztésben szerepelnek. Ha rendőrkapitány úr is úgy nyilatkozott, hogy ez a
tevékenység hasznos, akkor efelé kell elmozdulni. Négy fő a közterület -felügyelők
mellett, ketten-ketten pedig Koppánymonostoron és Szőnyben kapnának feladatot.
Az előző ülésen felmerült az is, hogy milyen egyéb költséggel járna a településőrök
felszerelése. Szóba került, hogy re ndelkezniük kell személy- és vagyonőri vizsgával.
A Munkaügyi Központ legfrissebb adatai szerint 43 komáromi lakos van a regisztrált
álláskeresők között, akik rendelkeznek ezzel a vizsgával. Ők lennének alkalmasak
arra, hogy minden extra költség nélkül ezt  a feladatot ellássák. Nem érti, hogy miért
nem tudják ezt az előterjesztést megszavazni.

Zatykó János: Kéri, szavazzon a Képviselő -testület a határozati javaslat 1. pontjáról, -
melyet ismertet.

- A Képviselő-testület a határozati javaslat 1. pontjáról 6 i gen, 5 nem
szavazattal – minősített többség hiányában – nem hoz pozitív döntést.

Zatykó János: A Pénzügyi Bizottság módosító javaslatáról kér szavazást, mely
alapján két főt Koppánymonostoron, két főt Szőnyben alkalmaznának.

- A Képviselő-testület a javaslatról 5 igen, 5 nem, 1 tartózkodás szavazattal
nem hoz pozitív döntést.

Zatykó János: Sajnálja, hogy nem képes a Képviselő -testület arra, hogy 500 E Ft -ért
10 főnek munkalehetőséget biztosítson. Kéri jegyző urat és a Pénzügyi Osztály
vezetőjét, vizsgálja meg annak törvényes lehetőségét, hogy a polgármesteri keret
terhére az 500 E Ft biztosítható -e.

Dr. Molnár Attila: Nem is várt mást, mert újra egy kampányrendezvénybe
csöppenhettek. Amikor a rendőrségi beszámolóról beszéltek, akkor Nagy Zoltán
képviselő úr „naívan” kérdezte a megyei rendőr -főkapitány urat, akit az a
belügyminiszter nevezett ki, aki ezt a programot kitalálta, tehát nem is mondhatta azt,
hogy rossz a program, ne is vegyenek részt rajta. Hogyan tehette volna fel a
kérdést? Melyik lehetőséget gondolja hatékonyabbnak a közbiztonság segítése
érdekében? Azokat a pénzeszközöket, melyeket az önkormányzat erre szán,
közvetlenül a rendőrségnek juttatja és esetleg új járőr párok beállítását szolgálja.
Esetleg Szőnyben vagy Koppánymonostoron lehetne meg erősíteni a körzeti
megbízotti szolgálatot.
A közbiztonságot nem az oldja meg, ha valakinek adnak egy mellényt és reggel 8 -tól
4-ig bóklászik a városban. A közbiztonságot a rendőrség, a polgárőrség és a
lovasőrség bevonásával látják biztosítottnak.
Sajnálja, hogy ez az ügy politikai síkra emelkedett. Elmondták világosan, hogy mi a
gondjuk ezzel az előterjesztéssel. Amit polgármester úr elmondott, az a vicc
kategóriája, visszaélés a hatalommal. A Képviselő -testület dönti el, hogy milyen
pályázaton vesz részt, tehát Képviselő-testületi döntés nélkül erre lehetőség nincs.
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Vita volt arról is, hogy legyen -e polgármesteri keret, mivel választási év van, az
kampánycélokat fog szolgálni. A testület légkörét nem szeretnék mérgezni a
stílustalan, politikai vitákkal, melyeket a másik fél az előzőekben lefolytatott.

Zatykó János: Törvényes lehetőség vizsgálatát kérte. Ha azt a választ kapja, hogy
nincs törvényes lehetőség, akkor egész biztosan nem fog lépni. 500 E Ft-ért
tudnának 10 munkahelyet teremteni. 10 család  nem járna hónapokig segélyért,
hiszen 73.500 Ft-os keresetük lenne.

Nagy Zoltán: Úgy érti Dr. Molnár Attila, hogy a közbiztonság politikai hecckampány
része. A közbiztonság nem politikai kampány része, hanem egy fontos, megoldandó
probléma.
Mind a megyei főkapitány, mint a városi kapitány úr támogatólag nyilatkozott a
településőri pályázattal kapcsolatban. Elmondták többek között: partnerek vagyunk,
támogatjuk, hasonló a járőrök munkaköréhez, hatékony eszköz. Még az is
elhangzott, hogy a lakásbetörések nappal történnek. Ezek a településőrök nappal
járőröznének, tehát mindenképpen hatékony eszköz. Elhangzott az is, hogy jobban
tennék, ha a rendőrségnek adnák át a pénzt, mert hatékonyabban tudnának eljárni.
500 Ft-ból? Ha az állam ehhez a pályázathoz ad tá mogatást, akkor nem eldöntendő
kérdés, hogy ezt az összeget átadják -e a rendőrségnek. Nem szabadna a
közbiztonságot a politikai kampány részévé lesilányítani.

Dr. Juhászné Dr. Gordán Ildikó:  A Pénzügyi Bizottság ülésén elmondta a közterület -
felügyelet vezetője, hogy a járőrök hatáskör és jogkör nélküliek, viszont ha napi 8
órában végzik a munkájukat, akkor semmilyen eredményt nem érnek el vele. Csak a
közterület-felügyelőkkel együtt járhatnak, de nem tehetnek semmit, nem
avatkozhatnak semmibe. Ha a közterü let-felügyelettel járnak három váltásban, akkor
a közterület-felügyelőknek sem nyolc órában kell dolgoznia, aminek viszont
bérjárulékai vannak. Szép dolog a munkahelyteremtés, de annak nincs értelme, hogy
hatáskör és jogkör nélküli „díszpintyeket” finanszí rozzanak, - másra ezek a
településőrök alkalmatlanok. Ha a rendőrséget és a lovas őrséget támogatják, akkor
sokkal nagyobb eredményt érhetnek el.

Dr. Szöllősy Ferenc: Kéri, hogy a Képviselő-testület döntsön arról, hogy a napirend
tárgyalását megnyitják-e. Ügyrendi kérdésnek minősül a napirend lezárására
vonatkozó javaslat, a napirend bizottsági tárgyalásra utalása kérése, a szavazás
elrendelése, a tárgyalás beszüntetése, egyéb ügyrendi kérdés nincs.

Zatykó János: Kéri, szavazzon a Képviselő -testület arról, hogy a vitát megnyitja-e?

- A Képviselő-testület 5 igen, 7 nem szavazattal a vitát nem nyitja meg.

52/2010.(III.18.) számú Képviselő-testületi határozat:

Komárom Város Képviselő-testülete - a közrend és közbiztonság erősítése
érdekében - településőrök alkalmazásának lehetőségével nem kíván élni.

Határidő: azonnal
Felelős:   Zatykó János polgármester

    Dr. Szöllősy Ferenc címzetes főjegyző
    Dr. Szeidl Bernadett aljegyző
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d/ Komáromi Idegenforgalmi Egyesület megalak ulásával kapcsolatos
kérdések.

Előadó: Zatykó János polgármester

/Előterjesztés a jegyzőkönyvhöz mellékelve van./

Zatykó János: Az Idegenforgalmi és Nemzetközi Kapcsolatok Bizottsága a határozati
javaslatot elfogadásra ajánlja.
A bíróság 2010. január 7-én végzésével nyilvántartásba vette a turisztikai
egyesületet. Az ügyészség ezt a végzést összeférhetetlenségre hivatkozva
megfellebbezte, mert véleménye szerint felügyelő bizottsági tag nem lehet az
elnökség tagja. Ezért ismételt alakuló ülést kell ta rtani.

Dr. Kerekes Tibor: Tudomása szerint a pályázaton támogatást nyertek. Ez jó hír, de
most már meg kellene alakulnia ennek az egyesületnek.

Hornig Rudolfné: A Műszaki, Kommunális, Környezetvédelmi és Településfejlesztési
Bizottság és a Pénzügyi Bizot tság ülésén javasolták, hogy az önkormányzaton a
mindenkori polgármester képviselje.

Dr. Halász Károly: Az alakuló ülésen név szerint kell megnevezni a képviselőt és
lakcímét is. Ezért nem javasolja, hogy azt írják, hogy „a mindenkori polgármester”. A
határozati javaslatban a képviselőt név szerint kell megnevezni. A felhatalmazás az
alakuló ülésre szól, polgármesterúr megbízása végéig.

Zatykó János: Kéri, szavazzanak a határozati javaslatról.

- A Képviselő-testület a határozati javaslatot 11 igen, 1 tartó zkodás szavazattal
elfogadja.

53/2010.(III.18.) számú Képviselő-testületi határozat:

1. Komárom Város Önkormányzata hozzájárul ahhoz, hogy a tulajdonában lévő
2900 Komárom, Igmándi út 2. szám alatti ingatlant - jelenleg a Tourinform Iroda
használatában álló helyiségek – a Komáromi Turisztikai Egyesület ingyenes
használatába adja abból a célból, hogy a fenti épület legyen az egyesület
székhelye és az által működtetendő helyi TDMSZ  irodája. A képviselő testület a
székhelyhasználatot a Komáromi Turisztikai Egyesület működésének idejéig, de
minimum a TDMSZ létrehozását támogató pályázat megvalósulását követő öt
évig biztosítja. Hozzájárul továbbá ahhoz, hogy a KEM Bíróság a Komárom,
Igmándi út 2. szám alatti ingatlant a Komáromi Turisztikai Egyesület
székhelyeként jegyezze be.

2. Komárom Város Önkormányzata kinyilvánítja azt a szándékát, hogy alapító
tagként kíván belépni a Komáromi Turisztikai Egyesületbe.
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3. Komárom Város Önkormányzata Zatykó János polgármestert (2900 Komárom,
Sport u. 50.) delegál ja a Komáromi Turisztikai Egyesület  megismételt alakuló
közgyűlésére, egyúttal felhatalmazza az Önkormányzat – mint az egyesület
alapító tagja – képviseletére az egyesület ülésein.

Határidő: azonnal
Felelős:   Zatykó János polgármester

Dr. Halász Károly osztályvezető

e/ Town Twining – Pályázati lehetőség testvérvárosi találkozó
szervezésére.

Előadó: Zatykó János polgármester

/Előterjesztés a jegyzőkönyvhöz mellékelve van./

Zatykó János: Az Idegenforgalmi és Nemzetközi Kap csolatok Bizottság a határozati
javaslatot a Képviselő-testületnek elfogadásra ajánlja.  A testvérvárosi találkozót a
Pityóka Fesztiválon, szeptember 3 -6-án rendezik. A pályázat benyújtási határideje
2010. április 1. A testvérvárosokból 8 -8 főt hívnának meg, összesen 40 fővel
számolnak. Az önrész 2 M Ft, a megnyerhető összeg 851.000 Ft. A testvérvárosi
találkozó ideje alatt konferenciát szerveznek.
Kérdés, észrevétel nincs, kéri, szavazzanak a határozati javaslatról.

- A Képviselő-testület a határozati javas latot 11 igen, 1 tartózkodás szavazattal
elfogadja.

54/2010.(III.18.) számú Képviselő-testületi határozat:

1., Komárom Város Önkormányzata részt kíván venni az Európai Bizottság
Európa a polgárokért programjának keretében megvalósuló testvérvárosi
találkozók elnevezésű Európai Uniós pályázaton.

2. A pályázat megvalósításához szükséges önrészt, bruttó 2.000.000 Ft -ot a
2010. évi pályázati kerete terhére biztosítja.

3. A pályázati programot a város a Pityóka Fesztivál keretében 2010. szeptember
első hétvégéjén kívánja megvalósítani.

4. A testvérvárosi találkozóra testvérvárosaink 8 -8 fős küldöttségét hívja meg.

5. A pályázat keretében megszervezi a: „Városimázs, városunk, mint turisztikai
desztináció az EU-ban” c. konferenciát.

Határidő: azonnal
Felelős:   Zatykó János polgármester

Dr. Halász  Károly osztályvezető
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f/ Bölcsődei férőhelyek számának növelése.

Előadók: Zatykó János polgármester

/Előterjesztés a jegyzőkönyvhöz mellékelve van./

Zatykó János: Az előterjesztést megtárgyalta az Egészségügyi és Szociális
Bizottság. A bizottság a határozati javaslatot elfogadásra ajánlja. Az előterjesztés
létszámemelés lehetősége megteremtését, névadást és alapító okirat módosítást
tartalmaz.
Az év elején hatályba lépett jogszabá lyi változás alapján a komáromi bölcsőde
férőhelyei száma 60-ról 75-re emelkedne, Szőnyben 20-ról 26-ra. Összességében
21-el növekszik a bölcsődei férőhelyek száma. Kiegészítésül elmondja, a 2,5 éves
gyermek óvodába már elhelyezhetők. Bölcsődevezető asszon y szerint amennyiben
az előterjesztés elfogadásra kerül, megszűnik a sorban állás az óvodai férőhelyek
iránt.

Dr. Kerekes Tibor: Alapvetően adminisztratív jellegű férőhely növelésről van szó.
Jelenleg nincs több gyermek a bölcsődékben a megengedettnél? H a igen, akkor
mennyi a növekedés ténylegesen?

Nagy Béláné - bölcsődevezető: Jelenleg a 60 férőhelyre 58 felvett gyermek van, mert
a három évet betöltő gyermekek óvodába kerültek. Szőnyben 5 fővel meghaladja a
megengedettet a létszám. Szőnyiek nem szívesen  hozzák a gyermekeket
Komáromba.

Dr. Juhászné Dr. Gordán Ildikó:  Technikai döntésről van szó a létszámmal
kapcsolatban. Ez a döntés nem mentesíti a testületet az alól, hogy Szőnyben
bölcsődét kell létrehozni. Ne adják fel azt a szándékot, hogy Szőnyben a bölcsőde
építése mellett kiállnak.

Sárai János: Nem mondanak le arról, hogy Szőnyben egy megfelelő bölcsőde
bővítés induljon.

Takács József: Magasabb létszámmal működnek a bölcsődék. Elegendő a dolgozók
létszáma? El tudják végezni a munkát?

Nagy Béláné: A gyermeklétszám bővítésével nem járt együtt a dolgozók létszámának
emelése. A dolgozók a feladatot el tudják látni, mert amikor 16 gyermek volt egy
csoportban, akkor is megoldották  a feladatot. A minőségi munka nem ugyanolyan,
mint 10 gyerekkel, de a feladatot el tudják látni.

Zatykó János: Kéri, szavazzanak a határozati javaslatról.

- A Képviselő-testület a határozati javaslatot 12 igen szavazattal elfogadja.

55/2010.(III.18.) számú Képviselő-testületi határozat:

1. Komárom Város Képviselő – testülete Komárom Város Bölcsődéje
férőhelyszámát az alábbiak szerint emeli meg:

- 2900 Komárom, Kállai Tivadar u. 2. szám alatt található székhelyen 15 fővel,
60-ról 75 főre;

- 2921 Komárom, Petőfi S. u. 2. szám alatt található telephelyen 6 fővel, 20 -ról
26 főre.
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- Komárom Város Bölcsődéjének jelenlegi 80 fős összlétszáma 101 főre
emelkedik.

2. Komárom Város Képviselő – testülete Komárom Város Bölcsődéjének
székhelyét és telephelyét az alábbiak szerint nevezi el:

Székhely: Komáromi Aprótalpak Bölcső de
Telephely: Szőnyi Zsebibaba Bölcsőde

3. Komárom Város Képviselő -testülete az alábbiak szerint módosítja
Komárom Város Bölcsődéje 8433/2009. számú alapító okiratát, valamint
kiadja a mellékelt módosító iratot, illetve az egységes szerkezetű alapító
okiratot.

1. pont: A költségvetési szerv neve: Komáromi Aprótalpak Bölcsőde
2. pont: Telephelye: Szőnyi Zsebibaba Bölcsőde
6. pont: A 6/a. pont törlődik

Új bejegyzés: Az intézménybe felvehető maximális gyermeklétszám: 101 fő
A székhelyre felvehető max. gyermeklétszám: 75 fő
A telephelyre felvehető maximális gyermeklétszám: 26 fő

Határidő: azonnal
Felelős:   Zatykó János polgármester

Dr. Halász Károly osztályvezető

g/ Koppánymonostori kőoroszlán köztéri elhelyezése.

Előadók: Zatykó János polgármester
Dr. Szöllősy Ferenc címzetes főjegyző

/Előterjesztés a jegyzőkönyvhöz mellékelve van./

Zatykó János: A Közművelődési és Sport Bizotts ág, a Koppánymonostori
Részönkormányzat és a Műszaki, Kommunális, Környezetvédelmi és
Településfejlesztési Bizottság az előterjesztést megtárgyalta. A bizottságok a
határozati javaslatot elfogadásra ajánlják.
A Talpasíjász Egyesület pályázatot támogatást n yert a Nemzeti Kulturális Alaptól és
elkészítették a kőoroszlán másolatát, melyet közterületen helyeznének el. Az avatás
időpontja 2010. április 13.
Kérdés, észrevétel nincs, kéri, szavazzanak a határozati javaslatról.

- A Képviselő-testület a határozati javaslatot 12 igen szavazattal elfogadja.
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56/2010.(III.18.) számú Képviselő-testületi határozat:

Komárom Város Képviselő -testülete támogatja a kőoroszlán –
Koppánymonostor területén talált történelmi emlék - élethű másának – a
Horgász köz Koppány vezér úthoz közel eső részén, a 2555/2 . hrsz-on
történő köztéri elhelyezését.

Határidő: azonnal
Felelős: Zatykó János polgármester

Dr. Szöllősy Ferenc címzetes főjegyző

h/ KOMTHERMÁL Kft.  2010. évi fejlesztési és beruházási elké pzelései
elfogadása, pénzügyi fedezet biztosítása  a megvalósításhoz.

Előadók: Zatykó János polgármester
    Dr. Szöllősy Ferenc címzetes főjegyző

/Előterjesztés a jegyzőkönyvhöz mellékelve van./

Zatykó János: Az előterjesztést megtárgyalta a Műszaki, Kommunális,
Környezetvédelmi és Településfejlesztési Bizottság. A bizottság ülésén többségi
szavazatot nem kapott a határozati javaslat támogatása.
A Képviselő-testület egyszer már tárgyalta az előterjesztést, képviselői kérésre ve tték
újra napirendre.
A Komthermál Kft. előkészítette a fejlesztési lehetőséget a fürdővel kapcsolatban.
Olyan tanulmányt rendelt meg, mely bemutatja, hogy a vendéglétszám fokozása
érdekében célszerű lenne a fürdő területén szauna világ kialakítására. A ma gas
látogatószám mellett a jelenlegi helyiségek már nem képesek kielégíteni a vendégek
igényeit. Elhangzott az előző testületi ülésen, hogy először más munkálatokat kellene
elvégezni és a kft-nek először ezekkel kellene foglalkoznia. Megfogalmazták, hogy
több tízmillió forintot fordított a kft. saját erőből felújításokra, karbantartásokra,
beruházásokra. A kft-nek saját erős felújítási elképzelései vannak, szeretnék
megvalósítani a termálmedence melletti vizesblokk, az emeleti vizesblokk és a
melegvíz gázzal történő előállítását.
Az új szaunavilág a meglévő termálmedence felett, oszlopokon álló egység lenne.
Ebben az egységben egy bővebb, komfortosabb, színvonalasabb szauna rendszer
lenne kialakítható, mely finn, - infra,- szaunával, gőzkabinnal és sóbarlangg al
rendelkezne. Egy ilyen szaunavilághoz nagyobb pihenőtér kell, melyre a jelenlegi
gyógytornaterem és pihenő területét használnák fel. A jelenlegi szauna résznél a
fedett uszodához kapcsolódóan magasabb szinten lehetne kielégíteni az uszodát
használó vendégek igényeit egy kulturált vizesblokk kialakításával. A kft. és a hivatal
szakemberei készítettek egy megtérülési számítást, mely szerint a 70 M Ft -os
beruházás 10 %-os forgalomnövekedést és 5 %-os jegyáremelést figyelembe véve,
3-4 éves időszak alatt megtérülne.

Dr. Mészáros Gyula: Akik az előző testületi ülésen nem támogatták ezt az
elképzelést, alaposabb átgondolás után most támogatni fogják? Ha nem, akkor mi
lehet az ésszerű oka, hogy ez részükről nem nyert pozitív megítélést?
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Az nem állja meg a helyét, hogy saját erőből nem törekszik a Komthermál Kft. arra,
hogy fejlesszen, hiszen az előterjesztésben is szerepel, hogy a termálmedence
melletti vizesblokkot felújították. Minden olyan beruházást, amit lehet, saját erőből
igyekeznek megoldani. Ha reál is lehetőség van arra, hogy a Képviselő -testület az
anyagi lehetőségeihez képest fejlessze a fürdőt, akkor azt tegyék meg.

Hornig Rudolfné: Másodszor kerül az előterjesztés a Képviselő -testület elé. Először
készítettek egy gazdaságossági számítást, aminek  a lényege, hogy a létszámot és a
jegyárat emelik. Ha valaki ilyen gazdaságossági számítással áll neki egy
beruházásnak és így állít be egy bankhoz, ez alapján próbál támogatást igényelni,
azt rövid idő alatt kitessékelik. Üzleti tervek és segédanyagok ala pján lehet
kiszámítani, hogy hogyan térül meg egy beruházás. Ha nem számolnak semmilyen
költséggel csak az áremeléssel, akkor hogyan térül meg öt év alatt a beruházás?
Nem támogatják a beruházást? A korábbi munkatervben, a városfejlesztési és
turisztikai koncepcióban szerepelt az élményfürdő beruházás. Mi az oka annak, hogy
az nem valósult meg? Tájékoztassák ennek okáról is a lakosságot.
Minden előterjesztésből az derül ki, hogy a fürdő fejlesztésének első kitörési pontja
az egészségturizmus. Az idősebb és  középkorú korosztály látogatja a fürdőket.
Elsősorban a vízfelületeket kellene növelni, hogy a téli időszak látogatólétszámát
növelni lehessen. Ezeket a fejlesztéseket munkatervben, koncepcióban
szerepeltették. Ha a gyógy-szállodát meg szeretnék építeni, akkor gyógyvizet kell
biztosítani. Bármilyen koncepciókat készíthetnek, de gyógyvíz nélkül semmi sem fog
működni. Az a víz, ami van, a jelenlegi helyzethez elegendő. Először a kutat és a
környezetét kellene rendbe tenni. Szükség lenne egy új kútra. El kell  indulni a
minőségi egészség-turizmus felé. A gyógyászatra, egészségmegőrzésre költenek az
emberek, ezért fontosabb a fejlesztés ebbe az irányba. Nem kíván olyan
beruházáshoz asszisztálni, mint amilyenek az előző évben megvalósultak. Többek
között megvalósult egy 400 millió forintos beruházás - melyhez állami támogatást
kaptak -, közbeszerzés nélkül sikerült ezeket a munkákat úgy elvégezni, hogy az
illetékes műszaki vezető készítette a terveket. Saját cégével pályázva végzett el
feladatokat. Ez összeférhete tlen, nem etikus. Ezt az egész beruházást nem tudja
támogatni. Hallotta azt is, hogy az élményfürdő beruházás azért bukott meg, mert
nem tudott létrejönni egy olyan projekt cég, melynek vezetője a jelenlegi műszaki
vezető lett volna. Vannak az országban má s vállalkozók és cégek is, melyek a
projektet le tudják vezényelni. Ha akarta volna a cég, akkor kiválaszthatott volna egy
projekt vezetőt és végig tudta volna vinni a beruházást. Szeretné hallani, hogy ez az
egész ügy hol fejeződött be, miért kellett kihá trálni belőle.

Zatykó János: A Nemzeti Fejlesztési Ügynökségnek mi köze van a beruházáshoz?
Elhangzott, hogy a testület gyógyszállót szeretne építeni. Nem volt szándékában az
önkormányzatnak soha gyógyszállót építeni. Biztos, hogy a város nem önmaga
akarta építeni.
Elhangzott, hogy kevés a víz a fürdőhöz. A jelenlegi víz elegendő, sőt bizonyos plusz
mennyiséget is tartalmaz, mely elegendő lenne a fejlesztésekhez.
Elhangzott, hogy miért nem pályáztak az élményfürdővel? A Képviselő -testület
döntött úgy, hogy ne vegyenek részt a pályázaton.

Czita János: A Képviselő-testületben a 9:9-es arány paritást jelent, feltételezve, hogy
a városban olyan dolgok fognak történni, amit mindenki akar. Azt látta, hogy végre
van egy olyan ügy, a termál fürdő ügye, melyben ne m lesz politika, azt közösen
tudják előre vinni.
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Kidolgoztak koncepciókat és mindig kimondták közösen, hogy a város egyik kitörési
pontja ez az ipari park mellett, hiszen munkahelyteremtő, ide hozzák az üdülni
vágyókat. Ebben közös volt az akar at.
Aztán jött az az időszak, mikor nehezebbé vált a dolog, nem csak Magyarországon,
hanem más országokban is kevesebb pénz jut az üdülésre és kialakult egy verseny,
hogy a vendégeket meg tudják tartani.
Személy szerint is a helyi vállalkozók segítését és a munkahely teremtést tartja
fontosnak. A településőri szolgálattal kapcsolatos tárgyalásnál elmondták, hogy
politika van mögötte. Még meg is lehet érteni, mert központi intézkedés adott
lehetőséget arra, hogy településőröket hozzanak a városba állami pénzen. Ezt nem
fogadták el.
A fürdő olyan közös ügy, melyet el kellene fogadni, hogy tudjanak fejleszteni és a
közösen kialakított koncepciókat előbbre vihessék.

Hornig Rudolfné: A bizottság ülésén Dr. Konczer Erik képviselő úr megkérdezte,
hogy miért nem fogadja el a gazdaságossági számítást. Az NFÜ -nek is van egy
irányelve a számításokra. Nem akar sémákat alkalmazni, mert a gazdaságossági
számítást egy főkönyvelő is el tud végezni.
A stratégiai programok között találta meg azt, hogy a termálfürdő fejlesztése
megindult ugyan, de a vízkészletet továbbító vezetékhálózat és a kutak vízhozama
nem kínál nagyszabású fejlesztési lehetőséget ezen a területen. A meglévő kutak
környezetében új kút fúrása a kapacitás növelése érdekében csak erre
megalapozottan tervezhetők.
Miért akarnak más irányba elmenni, amikor egy kútnak ki vannak szolgáltatva.
Mindenki erre az egy kútra épült rá a szállodájával és egyéb szolgáltatásával együtt.

Zatykó János: A szaunavilág fejlesztésével a vízkészletet nem fogyasztanák
drasztikusan. A rendelkezésre álló vízkészlet semmiféle negatív hatással nincs arra,
hogy új szaunavilágot tudjon a fürdő kialakítani. Ha egy város tud fejleszteni,
beruházni, annak munkaerő megtartó képessége van. Egy ilyen fejlesztés magasabb
vendégszámot hozna a városba. Enne k nyertesei az idegenforgalomból élő
vállalkozók lehetnének.

Dr. Konczer Erik: A Pénzügyi Bizottság ülésén azt kérdezte, hogy milyen
gazdaságossági számítást kell elfogadni az önkormányzati cégtől, mert amikor más
önkormányzati cégeknél döntenek, akkor si ncs semmiféle formanyomtatvány, hogy
milyen adatokat kellene annak tartalmaznia.

Dr. Molnár Attila: Ha ma Komáromban valaki azt mondja, hogy nincs szükség
fürdőfejlesztésre, az nem jól gondolkodik. Arról beszélnek, hogy a városnak több
lábon kell állnia. Nem találkozott még olyan emberrel Komáromban, aki nem szerette
volna, hogy a fürdőt fejlesszék. Erről beszélnek évtizedek óta.
A Képviselő-testület előtt szereplő előterjesztés a fürdőfejlesztési koncepció utolsó
mozzanata, amikor létrehoznak egy szauna  világot. Azt szeretnék, hogy 70 M Ft -ért,
közpénzből csináljanak szauna világot. Ez az utolsó lépése egy fürdőfejlesztési
koncepciónak.
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Az előző ülésen elmondta, azért kérte, hogy vegyék le az előterjesztést napirendről,
hogy egy olyan anyagot készítsenek, mely tartalmaz egy komplett, átfogó elképzelést
arról, hogy a fürdő fejlesztés kapcsán hova szeretnének eljutni, mi az elképzelésük,
hogyan próbálják a gyógyvizet kihasználni, elmozduljanak -e az élményfürdő
irányába, melynek az üzemeltetése egyéb ként komoly gondokat okoz a környező
városokban, vagy pedig gyógyvíz jellegre alapozó, komplex stratégiában
gondolkodjanak, élményelemekkel. Ez lenne az a fő irány, melyben gondolkodni
kellene. Miután erről döntenek a hozzáértő szakemberek, a komáromiak kö zössége,
a vállalkozók, akkor van értelme a vitának.
A városban nincs olyan ember, aki ne szeretné fejleszteni a fürdőt, de eltérőek az
irányok, a gondolkodásmódok. A szauna világ kialakítása 70 M Ft -ért egy utolsó
mozzanata egy komplex fürdőfejlesztési e lképzelésnek.
A TDM szervezetet – úgy hírlik pályázaton sikerrel szerepelt – próbálják meg bevonni
ebbe a stratégiai gondolkodásba. Próbálják meg bevonni azokat a vállalkozókat, akik
iparűzési adójukkal segítik a várost. Azt látni kell, hogy a következő lé pés a minőségi
turizmus. Ennek elengedhetetlen feltétele gyógyszálló megépítése.
A szakemberek véleménye alapján is egy gyógyszálló 2 -300 munkahelyet teremt a
városban.
Az előző ülésen is tárgyaltak, ami olyan vágányra terelte ezt az egész kérdést, ami
alárendelődött a választási kampánynak. Próbálják ezt a kérdést nem alárendelni
ezeknek a szempontoknak.

Zatykó János: Nem választási kampány folyik, hanem megmerevedett álláspontok
vannak. Egy fejlesztést mindig a jelentkező igény határoz meg, az, hogy hogyan
lehet a vendégszámot megőrizni, növelni. Ezt a szolgáltatást igénybe vevők
határozzák meg. Ha egy szolgáltatásra erőteljes igény van, akkor abba az irányba
kell elmenni. Fél év, egy év vészes lemaradást eredményezhet.
Elhangzott, hogy a vizesblokkot f el kell újítani. Erről tud a fürdő vezetése és el is
tudják végezni ezt a feladatot. A szolgáltatást igénybe vevők véleményét kell
meghallgatni.

Koppány Csaba: Tavaly úgy döntött a testület, hogy az élményfürdő fejlesztése
irányába, ebben a válságos idősz akban nem szabad elmenni. A 90 -es években még
arról is folyt a vita, hogy nem kell Ipari Park. Mindenképpen előre kell menni, mert aki
nem fejleszt, az lemarad.
Ezzel a beruházással tudnák most a vendéglétszámot növelni.
Ha lenne egy másik teória, hogy e zzel szemben mit kellene fejleszteni, akkor arról
lehetne vitatkozni. Most a másik teória az, hogy a fürdőn ne fejlesszenek.

Hornig Rudolfné: Minőségi fejlesztéshez minőségi szálloda és minőségi
egészségügyi ellátás kell. Ha ezt nem tudják biztosítani a s zállodának, akkor nem
tudnak elérni semmit. Az előterj esztésben lévő számítás nem tudt a meggyőzni arról,
hogy gazdaságos beruházásról van szó. Mindig az önkormányzati fejlesztésről és
támogatásról beszélnek. Van egy társaság , melynek 90 %-ban tagja az
önkormányzat, és van még öt -hat társaság. A szavazati arány 50 -50 %, tehát nagyon
jó helyzetben van ez a pár ember. Amikor a több százmilliós beruházásokat akarták
elvégezni, akkor ezek az emberek is adtak támogatást, vagy csak a szavazatukat
biztosították. A kis összegű vagyoni értékük közben folyamatosan növe kszik. Hogyan
lehet a társasági szerződést  úgy módosítani, hogy az önkormányzat, mint tulajdonos
szavazati aránya is érjen valamit. Ha a tagok 50 % -ban szavaznak, akkor járuljanak
hozzá ők is a beruházáshoz.
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Zatykó János: A tulajdonosi kört szűkíteni szeretnék, ezért a tagokkal a tárgyalásokat
folytatják. Ha a tárgyalások eredményesek lesznek, akkor ez az arány nagyban
változni fog.
A taggyűlés tagjait tisztességes, becsületes embereknek tartja, nem his zi, hogy így
szeretnének nagyobb nyereséghez jutni. Inkább a szakmai tudásukat adják a fürdő
és turizmus területén.

Dr. Kerekes Tibor: Amikor elhangzik, hogy kampány van, akkor olyan érzése van,
mintha politikai időzónákra osztanák a testület működését. A településőri szolgálattal
kapcsolatos napirendnél is elhangzott, hogy kampány van.
Ha gyógy-idegenforgalomról beszélnek, akkor kijelenthetik, hogy ahhoz a szauna is
ugyanúgy hozzátartozik, mint a melegvíz.

Sárai János ügyrendi javaslata: Szavazzanak a határozati javaslatról.

Zatykó János: A Képviselő-testület az ügyrendi javaslatot elfogadja?

- A Képviselő-testület 6 igen, 5 nem, 1 tartózkodás szavazattal a vitát nem zárja
le.

Czita János: Ezt az előterjesztést most nem tartják jónak, megszavazhatónak,  mert
az egy koncepció utolsó lépése lehetne, hiszen arról szól, hogy létrehoznak egy
szauna világot. Akkor, amikor stratégiailag tudnak tervezni, akkor valószínű, hogy ez
lenne az utolsó lépés egy koncepcióban, de sajnos nem ezt a világot élik. Azt a
világot élik, hogy az utolsó két -három évben az idegenforgalmi verseny kiéleződött,
mert a fizetőképes kereslet lecsökkent. A fejlesztés azt szolgálná, hogy többen
járnának a fürdőbe, de elsősorban mégis azt, hogy megtartsák a vendégeket. Az
előterjesztés jól rávilágít arra, hogy a városban a szaunázásnak nagy jelentősége
van. Egy szauna világ erősíti ezt a dolgot. Munkahelyet teremtenek és segítenek
abban, hogy a nehéz időszakot az idegenforgalmi ágazat át tudja vészelni. A
városnak a közpénzt nem csak lehetős ége, de kötelessége is ide tenni. Ez a dolog
hamar megépülhet és a nagy koncepciónak is a része lehet.

Zatykó János: Az egyik megyei újság „felelősségre vonta” a Képviselő -testületet,
hogy miért egy bizonyos beruházásra adták  a pénz, mert a vállalkozók na gyon jól
tudják, hogy a kiosztott plusz pénzek az ő általuk befizetett helyi adók. Azt kérdezték
az újságban, hogy miért nem a vállalkozásokhoz osztották vissza.

Takács József: A határozati javaslatot nem tudják támogatni, de maximálisan
figyelembe veszik a lakosság igényét és akaratát. Úgy veszi észre, hogy a lakosság
leromlott egészségi állapota azt erősíti meg, hogy a gyógyfürdő és a gyógy -turizmus
irányába kell elmenni és kiegészítésként lehet róla beszélni, hogy a szauna világot is
megvalósítsa a város.
Felvetődött az élményfürdő ügye is. Véleménye szerint ebben a gazdasági
helyzetben nem ez lett volna a kitörési pont.

Zatykó János: Az előterjesztést zárt ülésen tárgyalta a Képviselő -testület és úgy
döntött, hogy a pályázaton nem vesz részt. Már hó napokkal ezelőtt eldöntötték
ennek a napirendnek a határozati javaslatát.
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Nagy Zoltán: A településőrökkel kapcsolatos napirendnél Dr. Molnár Attila képviselő
úr megszólította, hogy jó előkészítette a tárgyalást. Azért nem szólt hozzá a
napirendnél, mert úgy gondolta, lehet, hogy akkor nem lesz politikai vita.
Alpolgármester asszony és Dr. Molnár Attila is ügyesen összeollózott féligazságokat.
Igaz, hogy gyógyszállóra, új kútra van szükség, célszerű lenne elmenni a minőségi
turizmus irányába és szükség lenne szaunára. Fontossági sorrend az lehet, de
egymástól függetlenül is meg lehetne ezeket valósítani. Amikor oktatásról van szó,
akkor a tanárok azt mondják, hogy miért szól bele a vitába az, aki nem ért a
témához. Ugyanez van orvosi témánál is. A turizm ust is sokan úgy kezelik, mint a
focit: értenek hozzá, csak művelni nem tudják. Nem véletlenül tanítják a turizmust
már egyetemi szinten. Ez is egy szakma. A Hungaroring mennyi pénzt hoz az
államnak? Nem az a legfontosabb a Hungaroringben, hogy mennyi nyer eséget hoz,
hanem az, hogy a kereskedelmi és szálláshelyeken és az éttermekben mennyi
bevétel adódik.
Ha nem lenne tartható, ami az előterjesztésben szerepel és három -négy éven belül
nem térülne meg a beruházott összeg, akkor is meg kellene valósítani. Az
embereknek szüksége van erre a szolgáltatásra. A látogató vendégek 30 % -a vette
igénybe a szaunát. A szauna zsúfolt, felújításra szorul.
Gyulán már átadták, Bükön jelenleg építik a szauna világot. Erre igény van.
Gyógyszállót nem az önkormányzat, hanem m ajd a vállalkozók építenek, ha vége
lesz a válságnak. Nem azon van a vita, hogy szükség van e gyógyszállóra és új kút
fúrására. Ha az emberek igényét nem elégítik ki, akkor lemaradnak másokkal
szemben.

Dr. Mészáros Gyula: Arra gondolt, hogy többen végiggo ndolják azokat az érveket,
melyek a fejlesztés mellett szólnak és az észérvek legyőznek valamilyen más érvet.
Kérdezzék meg a fürdő vezetését is erről a vitáról. Ők hogyan látják, talán nem a
legjobb meggyőződésük, tudásuk szerint tették meg a javaslatot. Nagy csalódást
okozott alpolgármester asszony hozzászólása. Dr. Molnár Attila úgy fogalmazott,
hogy kell a fürdőfejlesztés, de éppen most nem, jöjjön vissza egy komplex anyag,
építsenek gyógyszállót, - legyen fürdőfejlesztés, de ezt ne az idén lehetőleg.
Ha nem ezt a típusút, akkor mondják meg, hogy milyen irányú fürdőfejlesztést
szeretnének megvalósítani. Vagy pedig egyértelműen mondják ki, hogy az idén nem
akarnak fürdőfejlesztést.

Kerekes Tibor: Ha lehet, akkor a fürdőt a pártpolitikai küzdelmekbe ne vo nják be.
A fürdő utoljára 1991-ben került ilyen helyzetbe, de sokkal szolidabb körülmények
között. 1991. óta vezeti a fürdőt, 63 éves elmúlt, az eddigiek során talán tett valamit a
fürdőért. Időnként ezt is megkérdőjelezik, de látszik, hogy mi történt. A taggyűlési
határozatokban az szerepelt, hogy a szerződéseket legalább három embernek kell
aláírni. Ilyen szempontból semmiféle vád nem érheti.
A sárvári, esztergomi fürdő megvalósíthatósági tanulmányát, gazdaságossági
számítását ismeri. Készítettek gazdas ágossági számításokat és mindenki tudhatja,
hogy ezek mennyit érnek.
A fürdőben két szauna működik, mely jelenleg többet fogyaszt, mint a két finn
szauna. Az összes többi kisebb fogyasztású szauna.
Eddig valóban úgy működtek, hogy aminek a megtérülése a l egrövidebb volt, abba
az irányba mentek el.
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Tudja, hogy kutat kell fúrni, mert a komáromi az ország egyetlen fürdője, mely egy
kúttal működik. A kemping területén van egy kút, melytől azt remélték, hogy olyan
vizet találnak, mint ami az 1-es kútban van.
Ehelyett találtak egy teljesen más összetételű vizet. A két víz egymással nem
keverhető. Valamit elrontottak a kútban és a 300 E Ft -os szakvélemény alapján
melléfúrásos felújítással újítható fel a kút, tehát új kutat kell fúrni. A feltöltődés olyan
mértékű volt, hogy nem vetődött fel, hogy melléfúrással új kutat fúrjanak.
A korábbi kútvizsgálat alapján kb. öt év múlva kellett volna foglalkozni ezzel a
kérdéssel és kb. tíz év múlva került volna sor arra, hogy kutat fúrjanak.
Gyógy-idegenforgalomról akkor beszélhetnek, ha már olyan szálloda áll
rendelkezésre, ahova eljönnek az emberek. A thermál hotelről szóló beszámolóból ki
fog derülni, hogy mi a helyzet a szállodáknál jelen pillanatban.
Azzal egyetért, hogy a víz miatti kiszolgáltatottsága nagy a fürdőnek . A téli kevesebb
látogatószámmal kapcsolatban elmondja, hogy 1995. évben az egész évi
fürdővendégek
66 %-a érkezett a nyári hónapokban, összesen 114.000 fő. 2009 -ben a nyáron
újították fel a fedett uszodát, a nagy kiesés miatt 41 % -a érkezett a vendégeknek a
nyár folyamán. Egész évben 173.000 vendég volt.
Az önkormányzatnak 24 %-os szavazataránya volt akkor, amikor a társaság a kút
kérdésével kezdett foglalkozni.
A lengyár a kutat apportként vitte be a kft -be. A tagok között az a félelem jelent meg,
hogy ha 48,9 %-os tulajdonossá válik a lengyár, akkor 1,1 % megszerzése után
többségi tulajdonossá válik. Örömmel vették az egyik tulajdonos javaslatát, hogy 50
%-ban maximálják a szavazati arányt, függetlenül attól, hogy mekkora a tulajdoni
arány. A társasági törvény szerint ahhoz, hogy valakinek a jogát csorbítsák,
egyhangú szavazatra van szükség. Polgármester úr által elmondott megoldás járható
út. Osztalékot soha, senki nem vett ki. Tőketartalékuk 190 M Ft. Legnagyobb ebből
Komárom Város Önkormányzatáé. Ha v alaki 1990-ben 1 M Ft-ot visz be a kft-be,
akkor 2010-ben nem biztos, hogy pontosan 1 M Ft -ot kell kapnia.
Miért nem lett érvényfürdő? Első oka, hogy a társaság nagyon súlyos, adminisztratív
hibát vétett. Feketefoglalkoztatás miatt marasztalták el a kft -t,- de ez valójában nem
történt meg. A büntetés kapcsán két évig nem pályázhatnak. Megváltozott néhány
feltétel is. A fejlesztési ügynökség jelezte, hogy 300 millió forintra lehet pályá zni. A
tervezői költségbecslés 1.645 M Ft, mely még módosulhat. A bankok  nem szívesen
adnak a Komthermál Kft -nek 300 M Ft-ot. Nem is szívesen hagyná a kft -t ilyen
helyzetben az utódjának.
Az országban az élményfürdők villamos fogyasztása magas, veszteséggel
működnek.

Sárai János: ügyrendi javaslata: Kéri, szavazzanak a határ ozati javaslatról.

Zatykó János: Kéri, szavazzanak az ügyrendi javaslatról.

- A Képviselő-testület 12 igen szavazattal a javaslatot elfogadja.

Zatykó János: ismerteti a határozati javaslatot. Kéri, szavazzon a Képviselő -testület.

- A Képviselő-testület a határozati javaslatról 6 igen, 3 nem, 3 tartózkodás
szavazattal nem hoz pozitív döntést.
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57/2010.(III. 18.) számú Képviselő-testületi határozat:

Komárom Város Képviselő-testülete a Komthermál Kft. 2010 évi ”szauna -világ”
kialakítására vonatkozó fej lesztési elképzeléseit nem támogatja.

Határidő: azonnal
Felelős:   Zatykó János polgármester

    Dr. Szöllősy Ferenc címzetes főjegyző
    Varga Zsolt osztályvezető
    Kerekes Tibor Komthermál Kft. ügyvezetője

i., Tájékoztató a Csillag Óvodával kapcsolatos panaszügyben.

Előadók: Zatykó János polgármester

/Előterjesztés a jegyzőkönyvhöz mellékelve van./

A Képviselő-testület az előterjesztést zárt ülés keretében tárgyalja.

A Képviselő-testület 58/2010.(III. 18.) számú határozatát a zárt ülés jegyzőkönyve
tartalmazza.

j/ KOMÁROM-KOMTURIST Kft. pénzügyi helyzete.

Előadók: Zatykó János polgármester

/Előterjesztés a jegyzőkönyvhöz mellékelve van./

A Képviselő-testület az előterjesztést zárt ülés keretében tárgyalja.

A Képviselő-testület 59/2010.(III. 18.) számú határozatát a zárt ülés jegyzőkönyve
tartalmazza.

Hamrák Zsófia képviselő asszony távozásával a Képviselő -testület létszáma 11 fő.

k/ HÉRA Alapítvány pályázati kiírása szociálisan rászoruló fogyasztók
támogatására, további önrész biztosítása.

Előadók: Zatykó János polgármester

/Előterjesztés a jegyzőkönyvhöz mellékelve van./
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Zatykó János: A kistérségi pályázatban Csép, Kisigmánd és Komárom nevében
nyújtotta be a pályázatot a Családsegítő é s Gyermekjóléti Szolgálat. A pályázathoz
10 % önrészt kell biztosítani, az eddig megszavazott összeget pedig 72.555 Ft -tal
kell emelni. Az összeget Komárom Város 2010. évi költségvetése pályázati alapja
terhére biztosítják.
Kérdés, észrevétel nincs, kéri, szavazzanak a határozati javaslatról.

- A Képviselő-testület a határozati javaslatot 11 igen szavazattal elfogadja.

60/2010.(III.18.) számú Képviselő-testületi határozat:

Komárom Város Képviselő-testülete 72.555,-Ft összegű támogatást nyújt a
HÉRA ALAPÍTVÁNY (Budapest, Moszkva tér 16.) javára, abból a célból, hogy
az alapítvány az E. ON Energiaszolgáltató Kft . Komárom Város közigazgatási
területén élő szociálisan rászoruló fogyasztóinak pályázat útján
pénztámogatást adjon, a 2010. évi költségvetés t erhére.
A Képviselő-testület felhatalmazza a Polgármestert, hogy a támogatási
szerződést aláírja.

Határidő: azonnal
Felelős:   Zatykó János polgármester

Császár Irén az adomány átutalásáért
Császár Éva intézményvezető a pályázat megvalósításáért

l/ Visszatérítendő támogatás igénylése .

Előadók: Zatykó János polgármester

/Előterjesztés a jegyzőkönyvhöz mellékelve van./

Zatykó János: Az összbizottsági ülés az előterjesztést megtárgyalta, a határozati
javaslat 2. pontját elfogadásra ajánlják. Négy tagból álló konzorcium kérte, hogy
visszatérítendő támogatást biztosítsanak számukra. A Képviselő -testület 10 M Ft-tal
növelje meg a működési célú pénzeszköz átadási összeget az általános tartalék
terhére. Így tudják ezt az összeget biztosítani. Természetesen egy jól előkészített
szerződés terhére, mely mindenre kiterjed.

Hamrák Zsófia Képviselő asszony visszaérkezésével a Képviselő -testület létszáma
12 főre változik.

Koppány Csaba: A konzorciumnak adják a pénzt, vagy pedig eg y alapot hoznak
létre? Nem javasolja nevesíteni, hogy kinek adják a pénzt.

Zatykó János: Konkrét kérés érkezett a Képviselő -testülethez.
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Czita János: Javasolja, hogy konkrétan jelöljék meg és a kérelmező civil szervezet
nyerje el a támogatást.

Dr. Konczer Erik: A határozati javaslat arról szól, hogy a civil konzorciumon
segítenek, megszavazzák részükre a visszafizetendő támogatást.

Zatykó János: A szerződést – megfelelő előkészítés után – a polgármester aláírhatja.
Kéri, szavazzon a Képviselő-testület.

- A Képviselő-testület a határozati javaslat 2. pontját 12 igen szavazattal elfogadja.

61/2010.(III.18.) számú Képviselő-testületi határozat:

1. Komárom Város Képviselő -testülete Koppánymonostor városrészen civil
konzorciumban működtetett Mag -ház 2010. évi működéséhez
nélkülözhetetlen pályázatok benyújthatósága és működésük zavartalan
biztosítása érdekében – a 2009. évi  2. számú  (I. 29.) önkormányzati rendelet
8. § (1) és (2) bekezdésében kapott felhatalmazás alapján - a részt vevő
civil szervezetek részére 10 M/Ft visszatérítendő kamatmentes kölcsönt
nyújt. A pénzeszköz forrását úgy biztosítja, hogy Komárom város 2010. évi
költségvetése általános tartalékából erre a célra 10 M/Ft -ot átcsoportosít, a
civil szervezetek működési támogatása k öltséghelyére.
2. A kölcsönösszeg visszafizetési határidejét 2010. november 30. napjával
határozza meg.
3. Felhatalmazza Komárom város Polgármesterét és Címzetes főjegyzőjét a
szerződés aláírására.

Határidő: azonnal
Felelős:   Zatykó János polgármester

    Dr. Szöllősy Ferenc címzetes főjegyző
    Császár Irén osztályvezető
    Dr. Szeidl Bernadett aljegyző a szerződés előkészítésére

m/ 2010/6. számú „Vasúttisztasági - és idegenforgalmi
közmunkaprogram”. - pályázat

Előadók: Zatykó János polgármester

/Előterjesztés a jegyzőkönyvhöz mellékelve van./

Zatykó János: A közmunkaprogram pályázatot meghirdették. Minimum 50 főt tudnak
foglalkoztatni hat hónapos időszakban, 2010. május 1-től 2010. október 31-ig. A
pályázat 90 %-os támogatási intenzitású.  3.900 E Ft biztosításával az elnyerhető
összeg 39 M Ft.
Kérdés, észrevétel nincs, kéri, szavazzanak a határozati javaslatról.

- A Képviselő-testület a határozati javaslatot 12 igen szavazattal elfogadja.
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62/2010.(III.18.) számú Képviselő-testületi határozat:

Komárom Város Önkormányzata részt kíván venni a 2010/6 „Vasúttisztasági -
idegenforgalmi” közmunka programon. A pályázat önrészeként 3.900 E/Ft -ot
biztosít a 2010. évi költségvetésben elkülönített pályázati alap te rhére.

Határidő: azonnal
Felelős:   Zatykó János polgármester

Dr. Szöllősy Ferenc címzetes főjegyző

9. Napirendi pont: Kérdések, bejelentések.

Dr. Konczer Erik: Furcsának tartja azt a hozzáállást, hogy valaki nem szól hozzá a
napirend tárgyalásához, majd pedig a véleményt a szavazás után, ügyrendi
hozzászólásként ismerteti. Ezután nem szavazza meg, hogy mások reagálni
tudjanak.
Miközben arról beszélnek, hogy ne vitatkozzanak és béke legyen, a Híres Komárom
újságban pedig megjelenik egy alaptala n vád, mely személyét érinti. Az újságban azt
kérdezik, hogy igaz-e, hogy valakiért nyíltan lobbizott a Vértes Volán Zrt -nél, hogy az
illetőt válasszák, valamint azt is kilátásba helyezte a Vértes Volán Zrt. vezetésénél,
hogy ha amennyiben nem az érintett társaság kerül a helyi tömegközlekedésbe,
akkor megszünteti velük az Ipari Parkban fennálló szerződésüket.
Szemből szembe nem vitatkoznak, hátulról pedig beleszúrják a kést a másikba?
Szeretnék, ha valaki ezt a kérdést feltette, akkor azt vállalja fel és mondja el
véleményét.
Sem a képviselői esküjét, sem pedig az Ipari Parkban fennálló erkölcsi szabályokat
nem szegte meg. A két állítás teljesen alaptalan. Furcsának és gusztustalannak
tartja, hogy egy politikai erő nem csak nyerni szeretne a választáson, ha nem a másik
oldal képviselőit egzisztenciálisan is el kívánja lehetetleníteni.

Hamrák Zsófia: Amikor a vitatkozás abbamaradt, arra szerette volna a figyelmet
felhívni, hogy gazdaságtalan, nem hatékony, pénzpazarló programokat a jövőben
nem kíván támogatni. Ha vannak is ilyenek, akkor ezt mások is fontolják meg. Lehet,
hogy nem az önkormányzat folytat pénzpazarló tevékenységet, de gondol bújtatott,
támogatott foglalkoztatásra. Szeretné, ha a jövőben, akár az önkormányzat, akár az
állam értelmes, tartós munkahelyteremtő programokat hirdetne meg.
A városrendezési tervet az előző hónapban elfogadták és közben olyan dolgok
történtek a városban, melyek megengedhetetlenek. A Térffy Gyula utca mögötti
részen a telkek végében ismételten hasonló építkezés bontakozik  ki, mint a Korpás
érnél. A vízelvezető árkok kezdenek beépülni. Feltételezi, hogy építési engedéllyel
senki sem rendelkezik. Felhívja a hivatal építési osztálya figyelmét, hogy nézzenek
körül és adjanak egy írásos véleményt. Nem kívánja még egyszer azt a hibát átélni,
mint amikor megépítették az esővízgyűjtőt, majd pedig az újságban ol vassa, hogy a
Tordai család pincéje tele van vízzel. A víz visszaveszi azt a területet, amelyet
elvesznek tőle. Ha ezen a részen is – a Korpás érhez hasonlóan – elindul a
védművek építése, akkor elgondolkodhatnak azon, hogy milyen megoldást
találjanak. A bajt meg kell előzni, nem pedig gyógyítani.
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Zatykó János: Nincs tudomása építési engedély nélküli építkezésről a területen. A
figyelemfelhívást megköszöni, osztályvezető úr é s munkatársai soron kívül menjenek
ki a helyszínre és az írásbeli választ készítsék el.

Hamrák Zsófia: Megjelent a területen az építési törmelék és a zöld terület elfoglalása.
Közterületen ehhez senkinek nincs joga.

Zatykó János: A lomtalanítást már meghirdették és az építési törmelék bizonyos
részét is el lehet szállítani.

Dr. Mészáros Gyula: Készült a területen egy kapukijáró, melyet díszburkolattal láttak
el. Évek óta félkész állapotban van és már felhívta a figyelmet, hogy el kellene
szállítani. Pozitív választ a hivataltól nem kapott.
A bartusekpusztai és csémi két buszmegálló nagyon rossz állapotban van. Kérik az
ott lakók a javításukat.
A Sörös P. u. 24. szám alatti lakók jelezték, hogy egy beton vízelvezető vályú nagyon
rossz állapotban van, szükséges lenne kitakarítani.
Az Arany J. utcában egy 70 év feletti lakos jelezte, hogy a szemetet nem viszik el.
Tájékoztatta, hogy a 70 év felettiek szemetét továbbra is ingyen viszik el.
Olyan észrevételt kapott, hogy 65 év feletti lakos amennyiben Komárom ból Mocsáig
utazik, a jegyet Tatáig kapja.

Zatykó János: A rendelet szerint 40 l szemét elszállítását vállalja az önkormányzat.
Ha nagyobb hulladéktároló edényt helyeznek ki, akkor abból már adódhat olyan
gond, hogy a szemetet nem szállítják el.

Takács József: A Képviselő-testület hozzájárult ahhoz, hogy a Molaj ipartelep felé
vezető úton kamionparkoló épülhessen. Ezt a döntést nem szavazta meg, mert tudta,
hogy a későbbiek során ebből probléma adódik. A probléma az, hogy a kamionok
között személyautók is parkolnak, így a kamionok hátrább szorulnak, kénytelenek
közelebb megállni a házak közelében. Ez viszont a lakókat zavarja. A személyautók
parkolása sem megoldott, mert az utak keskenyek, szinte az árokban kell parkolni.
Forgalmi rend változásra lenne sz ükség, hogy megfelelő közlekedési viszonyok
alakulhassanak ki. Nincs a területen olyan hely, ahol a szemetet elhelyezhetnék a
kamionosok, valamint szükség lenne mobil wc -re is.

Zatykó János: Kéri, a hivatal illetékes szakosztálya vizsgálja meg, hogy mit lehetne
tenni.

Hornig Rudolfné: Az elkerülő úttal kapcsolatban keresték meg az Ácsi úti vállalkozók.
Láttak egy tervet az elkerülő útról, de a forgalomtechnikai tervet a város nem kapta
meg. Két hete kérte meg az anyagot, kiderült, hogy a forgalom úgy van  kialakítva,
hogy az Ácsi út azon oldalán, ahol a kovácsoltvasat készítő, az autómosó vállalkozó
Komárom felől záróvonallal találkozik, így nem tud a telkére befordulni. Javasolja,
hogy valamilyen megoldást próbáljanak találni.

Zatykó János: Az Építési és Városfejlesztési Osztály munkatársai vizsgálják meg a
forgalomtechnikai tervet, készítsenek megoldási javaslatot. Amennyiben nem sikerül
megoldást találni, a NIP Zrt. segítségét kell kérni.



41

Dr. Juhászné Dr. Gordán Ildikó : A Mártírok u. 4. szám alatti l akók érdeklődnek, hogy
beadványukkal mi történt.
Dr. Konczer Erik képviselő úr elmondta, hogy sértve érzi magát egy újságban leírtak
miatt. A szabálysértési ügyével kapcsolat ban szeretne egy összefoglaló véleményt
mondani, mert úgy gondolja, hogy november óta olyan támadások érik folyamatosan,
amit határozottan kikér magának.
Amikor a téma felmerült, a képviselőtársai névtelen levél által vonták kérdőre a
televízió nyilvánossága előtt és utána is ez történt. Egy normális városban, egy
normális helyzetben nem szokás névtelen leveleknek teret adni. Az aláíratlan
leveleknek pedig a kukában a helye. A személyét érintő ügy magánügy és
amennyiben ez a téma az újságban és a képviselő -testület ülésén felmerült, azt az
adatvédelmi törvény miatt, valamint a helyi SZMS Z alapján is csak zárt ülésen
lehetett volna tárgyalni.
Jegyző úr annak idején nem figyelmeztette erre a Képviselő -testületet. Ez azt jelenti
egyébként, hogy politikai támadásról volt szó már az első alkalommal is. A televízió
nyilvánossága előtt a lejáratása volt a cél. Azért szól most a televízió nyilvánossága
előtt, mert szeretné elmondani azokat a válaszokat, melyekre Dr. Mészáros Gyula
képviselő úr vár, hiszen az újságon keresztül szólította fel lemondásra. Határozottan
tiltakozik és kikéri magának azo kat a vádakat, személyes jogai folyamatos
megsértését, névtelen levelekkel való lejáratását, a képviselők zaklatását,
megrendelt újságcikkek megíratását. Szervezett politikai támadásban van része az
MSZP és holdudvara részéről, ahol semmiféle eszköztől sem  riadnak vissza.
Véleménye szerint mindenkit megillet az ártatlanság vélelme. Jelenleg még jogerős
szabálysértési döntés nincs, az eljárás folyamatban van. Magyarországon minden
második ember elkövet szabálysértést, mégsem folyik ellene hajtóvadászat, mint
személye ellen. Kikéri magának a vádaskodásokat, a lejáratását, a becsületsértést.
Aki valótlanságot állít személyével szemben, jogait megsérti, zaklatja, uszít ellene, a
törvény által elégtételt vesz ellene. A névtelen levélírót a rendőrségen feljelenti. Kéri
a Képviselő-testületet, amennyiben még névtelen levelek lesznek, attól
határolódjanak el. Az újságban megrendelt lejárató cikkekről is ez a véleménye,
melyeket egyesek a politikai megbuktatására kívánják felhasználni és nem riadnak
vissza attól sem, hogy egzisztenciálisan tegyék tönkre. Annak idején semmit nem
tulajdonított el, amit vásárolt azt mindent kifizetett, a körülmények tisztázása
folyamatban van, a szabálysértési ügy még nem zárult le. Aki másról azt feltételezi,
hogy lop, az magából indul k i. Ez a feltételezés az MSZP-s képviselőkre jellemző.
Inkább azzal kellene foglalkozni, ami az országban a baloldali kormányzat alatt zajlik,
hiszen ellopták a fél országot az MSZP -sek. Elherdálják a magyar földet,
osztogatnak, fosztogatnak. Talán ezzel ke llene foglalkozni, nem pedig a III/III -as
módszerekkel dolgozó, a régi kommunizmus idején szokásos névtelen
feljelentésekkel, levelekkel. Akármennyire is szeretnék az MSZP -s képviselőtársai,
nem segít nekik a lemondásával, hogy utána mutyizásukat, stiklije iket megcsinálják.
Marad továbbra is képviselő és nem fog lemondani, sőt figyelni fogja a történéseket.

Zatykó János: Országgyűlési képviselőként visszautasítja a leírt, betanult
mondanivalójában megfogalmazottakat. Akinek van mondanivalója és nem tudja
saját szavaival elmondani, akkor nagy baj van. Képviselő asszony végigolvasott egy
papírt és egyszer sem nézett senkire. Az utolsó tíz mondatát határozottan
visszautasítja. Nem akar példát mondani 1998. és 2002. között, mert ezek a viták
nem visznek előre. Ennek a vitának nem a kérdések, bejelentések napirend
keretében van helye.
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Ha valakinek magánproblémája van, próbálja meg megtalálni rá a megfelelő
megoldást.
A Mártírok úti lakók kérelmével kapcsolatban elmondja, tudomása szerint a pályázat
elkészült, az benyújtásra került. A pályázat elbírálására még nem került sor.

Czita János: Úgy emlékszik, amikor képviselő asszonnyal kapcsolatos téma
felmerült, Dr. Konczer Erik képviselő úr kérdésére megerősítette, hogy ez az ügy
folyamatban van. Az ártatlanság  vélelme természetesen mindenkit megillet.
Visszautasít minden, az MSZP -re irányuló feltételezéseket, mert ott is csak a lezárt
ügyek után lehet nyilatkozatokat tenni.
Képviselő asszonnyal kapcsolatos ügyet nem az MSZP -s képviselők minősítették,
hanem pontosan frakciótársai, mivel a honlapon a fé nyképét levették a tagok közül.
A Képviselő-testület elfogadta a költségvetést, elindulhatnak a munkálatok. Itt van az
ideje az utak zúzottkővel való ellátásának. Koppánymonostoron, ahol a vízelvezetés
megtörtént, ott a zúzottköves pótlást elvégzik, de a Saxum Kft -nek is feladata lesz az
utak rendbetétele. Öt monostori utca megépítését tartalmazza a költségvetés, ezek
majd a sikeres közbeszerzési eljárás után valósulnak meg, valószínűleg az év
második felében. Az Újszállási út felújítására most nem kerül sor, de kátyúzás után
még jól használható lenne. Szükséges az út gallyazása, hogy az autók elférjenek
egymás mellett.
Kéri, nézzék meg, hogy a II. félévben a közvilágítás felújítása hogyan kerülhetne
vissza a Saxum Kft-hez.
A Monostori Részönkormányzat foglalko zott az állattartási rendelettel . A Képviselő-
testület napirendről levette, mert látják, hogy ez széles kört érintő probléma, a
rendeletet harmonizálni kell a magasabb rendű jogszabályokkal. Javasolják, hogy az
állattartási rendelet véleményezésre kikerüljön a lakosság elé. Az ebtartásra
vonatkozó rendelkezéseket a részönkormányzat jónak tartotta.
Újszálláspusztán egy kutya csapat garázdálkodik, megoldást kell találni, hogy a
későbbiek folyamán ne legyen probléma .

Zatykó János: Információi szerint a Saxum Kft. megpróbálja megteremteni annak
lehetőségét, hogy a javítási feladat visszakerüljön. Úgy ítéli meg, amíg a Kft. végezte
a munkát, gyorsabb, hatékonyabb volt a munkavégzés.

Sárai János: Szőnyben az Ifjúság utcában a busz megáll a sarokház előtt. A
tulajdonos problémája, hogy ha saját telke előtt áll meg, akkor azt a buszöbölben
szabálytalanul teszi. A buszöböl a kaputól kicsit messzebb kerülhetne .
Az autóbusz járatok menetrendjével kapcsolatban – az ad hoc bizottság munkája
nyomán – változás a közeljövőben nem lesz. A 3 -as autóbusz vonalán
autóbuszvárókat kellene építeni.

Zatykó János: A költségvetésben buszvárók vásárlására hagytak jóvá pénzeszközt.
Az autóbuszöböl áthelyezésének problémáját a hivatal megviz sgálja, de ha azt
messzebb teszik, akkor a másik házban élőknek okoz gondot.
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Dr. Konczer Erik: Szóba került a településőri szolgálat. A vasúttisztasági
közmunkaprogramban 3,9 M Ft -ot szavaztak meg arra, hogy 50 fő regisztrált
álláskereső dolgozhasson 6 hónapon keresztül és ezzel tegye a vasútvonal
környezetét tisztábbá. Ez a feladat is fontos, ugyan úgy, mint a településőrök
munkája, ahol 500 E Ft-ot kellett volna biztosítani.

Dr. Juhászné Dr. Gordán Ildikó : FIDESZ tagságát felfüggesztette, ezt sze mélyesen
kérte. Ez magánügy és azt nem szokás összemosni a párttal. Ez volt a kellő lépés,
amit meg kellett tennie. Reméli, hogy a következő Kapcsolat újság nem személyéről
fog szólni és a kampánynak nem lesz további célpontja.

Hamrák Zsófia: Arról volt szó, hogy 10 ember kap havi 100.000 E Ft -ot és az
önkormányzatnak csak 500 E Ft -tal kell hozzájárulnia. Úgy gondolja, hogy az egész
ország pénztárcáját érinti ez. Nem lehet úgy kezelni ezt, hogy csak 500 E Ft -ba kerül,
mert ez az államkasszának emberenként  havonta 100 E Ft-ot jelent. Ez pénzpazarló,
nem hosszú távra tervezett dolog, ami nem gazdaságos, nem teremt tartós
munkahelyet. Kell az állás, kell a munkahely, de az legyen értelmes. Ezek az
emberek a hivatali munkarend szerint dolgozik, reggel 8 -tól délután 16 óráig.
Eszükbe sem jutott, hogy folyamatos munkarendet alakítsanak ki. Ezek az emberek
önálló intézkedési és hatósági jogkörrel nem rendelkeznek. Nem tartja az általuk
végzett munkát értelmesnek. Lehet, hogy rendelkeznek vagyonőri képesítéssel, de
mire mennek vele, ha semmiféle jogköre nincs. Decemberben pedig csomagolhatják
a szép ruhájukat és mehetnek, ahova akarnak.
Van rendőrség, lovasőrség, polgárőrség és városőrség. Az Igazságügyi és
Rendészeti Minisztérium miért nem támogatja a rendőrséget? Akkor lehet folyamatos
munkarendben óvni-védeni a lakosságot. Ez értelmes feladat, erre szívesen áldozna.
Segítsenek, hogy a munkába vissza tudjanak menni az emberek, de legyen annak
értelme, ne pedig csak az utcán kísérgessék a közterület -felügyelőt és a rendőrt.

Zatykó János: Elhangzott, hogy van rendőrség, lovasőrség, polgárőrség. Hozzá
tenné még: és van egy ilyen Képviselő -testület. Nagyon sok gondot, problémát
felvetett képviselő asszony, még azt is, hogy mi lesz a városőrök ruhájával.

Nagy Zoltán: Elhangzott, hogy egy bizonyos újság következő száma nem róla fog
szólni. Reméli személyéről sem fog egy bizonyos újság szólni.
Tavalyi évben a Képviselő -testület határozatban erősítette meg, pénzeszközt
biztosított ahhoz, hogy statikai vizsgálatokat el lehe ssen végezni ahhoz, hogy a
zeneiskolában tetőtérbeépítést lehet elvégezni. Ha a statikai vizsgálat elkészült,
akkor tovább lehetne lépni.

Több napirend nincs, Zatykó János polgármester a részvételt megköszöni, a
Képviselő-testület ülését berekeszti.

Kmf.

Dr. Szöllősy Ferenc Zatykó János
címzetes főjegyző polgármester


